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ZPRAVODAJ NA CESTÁCH ALOISKÉ HODY

Rakousko

Soul

Praha KarlovyVary

Pozdrav z amerického Las Vegas,  
kde proběhla i naše svatba zasílají 

novomanželé Holoubkovi
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Vážená redakce!
Na začátku mého dopisu posílám Vám všem srdečné pozdravení a přání 
všeho dobrého. 

Když ke mně přicestoval Otnický zpravodaj, všední den se změnil na 
den sváteční. S pomocí své dcery a dvou berlí jsem se usadila ve vzdáleném 
místě naší parcely a tam, ve stínu staletých stromů, jsem se dala do čtení. 
Nuž a tak jsem se dozvěděla o všech krásných akcích, které se v Otnicích 
konaly. 

Už tradičně ráda sleduji Zprávy o činnosti zastupitelství obce. Vždy tam 
nacházím zajímavé údaje o tom, co se schvaluje, o čem se rokuje a hlavně 
o tom, co obec chystá v dalším období. Tak je tomu i v čísle 92. Obecní za-
stupitelstvo začíná potřebná jednání o zřízení domova pro seniory… Jako 
86letá seniorka si dokáži představit, jaká to bude úžasná pomoc pro staré 
občany. 

Zpravodaj uvádí další informaci, a sice že obecní zastupitelstvo vyslovu-
je souhlas s konáním vojenské přehlídky a ukázkami bojů při osvobozování 
naší obce koncem dubna v roce 1945. 

Při čtení této informace v  mé stařičké hlavě ožila drobná vzpomínka 
na ty dny. Ne, boje mi nejsou známé! No, pamatuji se, že moji rodiče se 
chtěli před frontou ukrýt někde do bezpečí lesů. Máma už měla na tragači 
uloženo pár nejnutnějších věcí pro přežití. Já, jako osmiletá jsem měla na 
starosti malá housátka, která byla ukrytá v košíčku. Nestihli jsme ale odjet, 
protože do vesnice právě s hukotem přijely tanky Rudé armády. Tankisté se 
smáli a křičeli: „Fašist uže kaput! Mir, mir …“.

V tom čase právě kvetly šeříky, zakrátko byly tanky i rudoarmějci samá 
kytička. Dědinou zněly osobité tóny garmošek a zpěvů. Lidé se se slzami 
v očích objímali, podávali ruce…

A tehdy mi moje maminka řekla: „Mařko, už ty hósátka možeš vypus-
tit!“ Stalo se a ty „hósátka“ se začala popásat na zelené trávě. Ano – byl 
„mir, mir…“
 S úctou a pozdravem Marie Jakubčáková (roz. Rafajová)

Samotář

Procházím krajinou
v tichém zadumání, 
postojím před skálou,
kde v osamění stojí
starý strom – samotář. 

Po krutých zimách
k životu se budí, 
přitulí ptáčátka
ke své drsné hrudi. 
Poslouchá dojatě
jejich zpěvavé hlásky,
tiše jim šelestí
jak je život krásný.

Listí mu vítr ničí, 
mohutné větve sráží.
On stojí pevně 
a bytí svoje stráží. 
Starý strom – samotář. 

Prozraď mi samotář
jakáže je tvář síly
jež do výšin tě žene?

„No přece slunce 
a hrst rodné země…“

Marie Jakubčáková 
(roz. Rafajová)

Pozdrav od Rudého moře posílají Fialovi

Nad dopisy čtenářů

Děkujeme našim dobrovolným hasičům za jejich odpověd-
nou a náročnou práci. Nejen při záchraně našeho majetku, 
zdraví nebo odchytů včelích rojů, ale i mnoho dalšího. Nasa-
zují za nás vlastní životy! Přejme nám všem, aby nadále tato 
organizace měla dost sil a psychické odolnosti.

 Vděční spoluobčané
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V  Otnickém zpravodaji č. 87 mne mimo jiného 
zaujalo vyprávění o  panu Bulvovi, jakož i  osudy 
jeho rodiny a  taktéž i  dobové fotografie. Současně 
mě oslovila výzva redakce, abychom Vám napsali  
o otnických rodácích, kteří svými činy dávali najevo 
vše, co člověku přinášelo potěšení. Otevírám proto 
své stařičké album, vybírám z něho dávné fotografie 
a  současně shledávám v  paměti útržky vzpomínek 
na léta mojí mladosti, v mé milované vesnici. 

Vracím se do doby, kdy jsem se i já stala 
členkou Československého svazu 

mládeže (ČSM) a plně 
se zapojila 

Vzpomínka na Aloise Bočka  
aneb Jak ráda zpívám, i když nejsem zpěvačka

Soutěžích tvořivosti mládeže, kde jsme si často vy-
zpívali přední umístění. 

Psal se rok 1954, kdy náš soubor dostal pozvání 
na vystoupení při otevření Filmového festivalu pra-
cujících v Brně. Na programu byl film o manželské 
dvojici. Byl to skutečný příběh o vojínovi, který v bo-
jích II. světové války utrpěl těžké poranění nohou 
a zůstal nepohyblivým. Při léčení (tuším v Gruzii) 
se sblížil s  tamější lékařkou a uzavřeli manželství. 
(Název filmu si nepamatuji.) 

Dozvěděli jsme se, že naším pěveckým protějš-
kem bude Armádní umělecký soubor Víta Nejed-
lého. Náš vedoucí Lojza to komentoval slovy, že si 
nesmíme utržit ostudu. A tak začaly dlouhé hodiny 

nácviku našich písní. Mimo jiné s námi 
Lojza nacvičil lidovou 

polskou Baladu o vtáčkovi. Byla to krásná, 
milostná píseň, která se hodila k dojemnému filmu.
Nechť to prosím nevyzní jako samochvála, ale do-
stalo se mi cti, být v této Baladě sólistkou. 

Dodnes nevím, kdo dal vojenskému souboru moji 
adresu, no za pár dnů při našem malém domku Na 
Kopci zastavil gazík s emblémem souboru. Skupina 
vedoucích armádního souboru vešla dovnitř a na-
stalo dlouhé přesvědčování rodičů o  tom, jak bude 
u  nich o  mne postarané, když se stanu jejich zpě-
vačkou, sólistkou. Nabídka však měla podmínku, 
a to, že musím obléct uniformu ČSA. Toto můj táta 
odmítl, já ještě nebyla plnoletá a  jeho rozhodnutí 
jsem tudíž musela respektovat. Ne, zpěvačkou jsem 
se tedy nestala …

V závěru svého vyprávění chci ale podotknout to, 
že zpěv mne provázel celý život a že i dnes, ve staro-
bě si ráda zazpívám (i tu Baladu…) A tak si dovolu-
ji říci: „Díky ti, Lojzo, že jsi nám dával poznat krásu 
našich písní a učil nás je milovat…“.

Marie Jakubčáková (roz. Rafajová)

Zleva:  
Naděžda Svobodová,  
Marie Rafajová  
(autorka),  
Lída Vágnerová,  
Vlasta Hložková

do jeho činnosti. 
Byly to brigády na polích, byl to sběr 

léčivých rostlin pro výrobu léků. Anebo třeba akce 
„Koš brambor pro kulturu vesnice“. V čase po ukon-
čení sklizně jsme chodili dům od domu s  prosbou 
o  nějaký ten „herteplový dar“. Výtěžek z  této akce 
byl použit na zakoupení knih do obecní knihovny. 

No, k  důležité činnosti našeho vesnického ČSM 
patřilo bezesporu zpívání v mládežnickém souboru. 
Jistě, v  těch  časech to byly písně, kterým se říkalo 
„budovatelské“. Avšak náš soubor zpíval hlavně pís-
ně lidové, z celé naší vlasti. Po večerech jsme se schá-
zeli v  dělnickém domě, kde jsme měli vyhrazenou 
jednu místnost. Tam nás náš sbormistr, Alois Boček, 
učil tomu laickému zpívání. Nevím, zda měl nějaké 
to hudební vzdělání, ale měl úžasnou lásku ke zpě-
vu. Sháněl texty a  melodie starých lidových písní, 
trpělivě nám je přehrával na harmonice do té doby, 
než jsme je uměli. Zpívali jsme v Otnicích na růz-
ných akcích, dostávali jsme však i  pozvání z  okol-
ních dědin. Pravidelně jsme se zúčastňovali též na 
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Historické okénko

Harmonikář Alois Boček (vedoucí pěveckého sboru), dirigentka Eliška Bočková (jeho sestra)

Zemědělský 
stroj na obilí, 
tzv. mlátička 
umístěná na 
návsi před 
radnicí pochází 
z Lovčiček. Na 
farní zahradu 
ji věnoval jako 
muzejní kousek 
Květoslav Brtník. 
Mlátička sloužila 
v dřívější době 
na vymlácení 
zrna z obilných 
klasů, které se po 
náročné a těžké 
práci vázaly na 
polích do snopů 
a převážely 
na koňských 
a kravských 
povozech k těmto 
strojům. Takový 
stroj obsluhovalo 
několik 
zemědělců.
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c)	 Evžen	Formánek	Žaluzie,	Újezd	 u	Brna	 –	 faktura	 č.	12300076	 ve	 výši	
121	850	Kč	za	dodávku	a	montáž	venkovních	žaluzií	na	Dělnickém	domě	
Otnice.

Usnesení:
Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu.
8.	 Závěrečný	účet	obce	Otnice	za	rok	2022:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	závěrečného	účtu	obce	za	rok	2022,	který	

byl	zveřejněn	na	úřední	desce	od	18.	5.	do	5.	6.	2023.	Součástí	návrhu	
závěrečného	účtu	obce	je	Roční	závěrka	hospodaření	obce	za	rok	2022	
a	Zpráva	o	výsledku	přezkoumání	hospodaření	obce	za	rok	2022.	Připo-
mínky	obec	neobdržela.

	 Příjmy:	48	054	378,78	Kč
	 Výdaje:	39	651	411,20	Kč
	 Financování:	8	402	967,58	Kč
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	závěrečný	účet	obce	za	rok	2022	–	bez	výhrad.	
9.	 Rozpočtové	opatření	č.	3/2023:	
	 Starosta	obce	seznámil	zastupitele	s	 rozpočtovým	opatřením	č.3/2023,	

které	bylo	 schváleno	dne	30.	5.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	
vědomí.

	 Příjmy:	251	000	Kč
	 Výdaje:	81	500	Kč
	 Financování:	169	500	Kč
10.	Změna	č.	2	územního	plánu	obce	Otnice:
	 Zastupitelé	 projednali	 stanovisko	 odboru	 stavebního	 úřadu,	 územního	

plánování	a	životního	prostředí	Městského	úřadu	Slavkov	u	Brna,	 jako	
pořizovatele	k	návrhu	na	pořízení	Změny	č.	2	územního	plánu	obce	Otni-
ce.	Ve	stanovisku	pořizovatel	posoudil	úplnost	návrhu	na	pořízení	změny	
a	doporučuje	zastupitelstvu	obce	schválit	pořízení	Změny	č.	2	územního	
plánu	obce	Otnice	zkráceným	způsobem.

Usnesení:
Zastupitelstvo	obce	po	projednání:	
1)	 schvaluje	obsah	Změny	č.	2	územního	plánu	obce	Otnice,	uvedený	v	pří-

loze	č.	1,	tohoto	usnesení.
2)	 stanovuje,	 že	Změna	 č.	2	 územního	 plánu	 obce	Otnice	 bude	 pořízena	

zkráceným	postupem	podle	§	55a	a	násl.	Stavebního	zákona.
11.	Termíny	jednání	zastupitelstva	obce	v	II.	pololetí	roku	2023:
	 Zastupitelé	projednali	a	schválili	termíny	jednání	zastupitelstva	na	2.	polo-

letí	roku	2023.	
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	termíny	zasedání	zastupitelstva	obce	na	2.	polo-

letí	roku	2023.	Termíny	zasedání	jsou	zveřejněny	na	úřední	desce.	
12.	Porovnání	cenových	nabídek	na	tisk	Zpravodaje:
	 Zastupitelstvo	opětovně	projednalo	a	porovnalo	obdržené	nabídky	na	tisk	

otnického	Zpravodaje,	které	byly	zpracovány	s	jednotným	zadáním	obce.
	 AFEL	s.	r.	o.	Česká	–	30	920	Kč	bez	DPH
	 REEX	s.	r.	o.	Brno	–	28	710	Kč	bez	DPH
	 Zastupitelé	 se	 přiklonili	 k	 výhodnější	 cenové	 nabídce	 společnosti	

REEX	s.	r.	o.	Brno,	která	s	obcí	spolupracuje	již	několik	let.	
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	cenovou	nabídku	společnosti	REEX	s.	r.	o.	

Brno	na	tisk	otnického	Zpravodaje.
13.	Servisní	smlouva	–	JD	Rozhlasy	s.	r.	o.:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Servisní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	společ-

ností	JD	Rozhlasy	s.	r.	o.	Horní	Bečva.	Předmětem	smlouvy	je	provádění	
periodických	servisních	prohlídek	obecního	rozhlasu	1krát/rok,	nebo	na	
výzvu	obce	k	servisnímu	zásahu.	Cena	za	periodickou	servisní	prohlídku	
1	x	za	rok	je	ve	výši	20	000	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Servisní	smlouvu	mezi	obcí	Otnice	a	společností	

JD	Rozhlasy	s.	r.	o.	Horní	Bečva,	jejíž	předmětem	je	provádění	periodic-
kých	servisních	prohlídek	obecního	rozhlasu.

5. 6. 2023
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	10	–	dne	17.	5.	2023	bylo	oznámeno	jednatelem	firmy	panem	Micha-

lem	Kulhánkem,	že	z	finančních	důvodů	provede	firma	realizaci	výměny	
stánku	až	v	roce	2024.	Pro	rok	2023	zůstává	původní	výměra	pronájmu	
a	výše	nájemného.	

	 Bod	11	–	dne	31.	5.	2023	bylo	vydáno	zájemcům	z	řad	občanů	50	ks	kom-
postérů	o	objemu	1050	litrů	v	rámci	dotačního	titulu	„Podpora	domácího	
kompostování	v	obcích	DSO	Region	Cezava“.

	 Bod	15	–	porovnání	cenových	nabídek	na	tisk	Zpravodaje	bude	samo-
statným	bodem	dnešního	zasedání	ZO.

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Petr	 Zadák,	 Eva	 Klimešová,	 Otnice	 –	 územní	 souhlas	 ke	 stavebnímu	
záměru	 „Bazén	v	 zahradní	 části	 u	 rodinného	domu	č.p.	63,	Otnice“	na	
pozemku	parc.	č.	529	v	k.ú.	Otnice.

b)	 ALIV	stavby	RD	s.	r.	o.,	Brno	–	kolaudační	souhlas	a	povolení	k	užívání	
dokončené	stavby	vodního	díla	„	Rozšíření	stávající	infrastruktury	–	sta-
vební	 objekt	 SO	 01	Prodloužení	 kanalizačního	 řadu	 a	 stavební	 objekt	
SO	 02	Prodloužení	 vodovodního	 řadu	 a	 umístění	ATS“	 na	 pozemcích	
parc.	č.	1011/3,	1011/4,	1011/5	v	k.ú.	Otnice.

c)	 ALIV	stavby	RD	s.	r.	o.,	Brno	–	kolaudační	souhlas	a	povolení	k	užívá-
ní	dokončené	stavby	„Novostavba	rodinného	domu,	vč.	napojení	na	IS,	
parkovacího	přístřešku,	dešťové	kanalizace	s	jímací	nádrží	a	vsakovací	
studní,	zpevněných	ploch,	sjezdu,	venkovní	terasy	a	oplocení“	na	pozem-
cích	parc.	č.	1011/3,	5745	v	k.ú.	Otnice.

d)	 ALIV	stavby	RD	s.	r.	o.,	Brno	–	kolaudační	souhlas	a	povolení	k	užívá-
ní	dokončené	stavby	„Novostavba	rodinného	domu,	vč.	napojení	na	IS,	
parkovacího	přístřešku,	dešťové	kanalizace	s	jímací	nádrží	a	vsakovací	
studní,	zpevněných	ploch,	sjezdu,	venkovní	terasy	a	oplocení“	na	pozem-
cích	parc.	č.	1011/4,	5745	v	k.ú.	Otnice.

e)	 ALIV	stavby	RD	s.	r.	o.,	Brno	–	kolaudační	souhlas	a	povolení	k	užívá-
ní	dokončené	stavby	„Novostavba	rodinného	domu,	vč.	napojení	na	IS,	
parkovacího	přístřešku,	dešťové	kanalizace	s	jímací	nádrží	a	vsakovací	
studní,	zpevněných	ploch,	sjezdu,	venkovní	terasy	a	oplocení“	na	pozem-
cích	parc.	č.	1011/5,	5745	v	k.ú.	Otnice.

f)	 Zdeněk	Pokorný,	Vladimíra	a	Jan	Pokorní,	Otnice	–	rozhodnutí,	kterým	
se	nařizuje	zjednání	nápravy	na	stavbách	rodinných	domů	č.p.	222	(Zde-
něk	Pokorný)	na	pozemku	parc.	č.	522	v	k.ú.	Otnice	a	č.p.	239	(manželé	
Pokorní)	na	pozemku	parc.	č.	524	v	k.ú.	Otnice.	Provedení	nápravy	na	
stavbách	se	týká	především	opravy	střešní	konstrukce	a	provedení	klem-
pířských	prací	na	styku	obou	rodinných	domů.

g)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	Brno	–	 rozhodnutí,	 kterým	se	povoluje	 čás-
tečná	uzavírka	části	silnice	č.	II/418	a	povoluje	se	úplná	uzavírka	veřejně	
přístupné	účelové	komunikace	v	ul.	Na	kopci,	v	rámci	akce	„Otnice	–	ko-
munikace	Hudeček“.

6.	 Krajský	úřad	Jihomoravského	kraje	–	Zpráva	o	výsledku	přezkou-
mání	hospodaření	obce:

	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	Zprávu	o	výsledku	přezkoumání	hospodaře-
ní	obce	Otnice	za	rok	2022,	která	byla	vypracována	na	základě	dílčího	
přezkoumání	hospodaření	obce,	které	proběhlo	ve	dnech	24.	a	25.	října	
2022	a	na	základě	výsledku	konečného	přezkoumání	hospodaření	obce,	
které	se	uskutečnilo	ve	dnech	15.	a	16.	května	2023.	Přezkoumání	obce	
se	zúčastnily	pověřené	pracovnice	JMK,	účetní	a	starosta	obce.	Při	pře-
zkoumání	hospodaření	obce	Otnice	za	 rok	2022	nebyly	zjištěny	chyby	
a	nedostatky.	Tato	zpráva	bude	přílohou	Závěrečného	účtu	obce	za	rok	
2022.

7.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	–	 faktura	 č.	03346034	 ve	

výši	365	936,48	Kč	za	provedené	stavební	práce	v	měsíci	dubnu	2023	
v	rámci	akce	„	Komunikace	Hudeček,	Otnice“.

b)	 Prima	stavebniny	s.	r.	o.	Brno	–	faktura	č.	23130354	ve	výši	55	217,58	Kč	
za	stavební	materiál	v	rámci	akce	„Zateplení	Dělnického	domu“.

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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c.	 přípojka	NN
	 Návrh	nebyl	schválen.
	 K	žádosti	o	rušení	přípojky	plynovodu	(bod	2.d	žádosti),	nemá	obec	připo-

mínky.
20.	Žádost	o	odkup	obecního	pozemku	–	Zdeněk	Hudeček:
	 Zastupitelé	 vzali	 na	 vědomí	 žádost	 pana	Zdeňka	Hudečka	ml.	Otnice,	

o	odkoupení	částí	obecních	pozemků	parc.	č.	479	v	k.ú.	Otnice,	část	o	vý-
měře	30	m²	a	parc.	č.	514	v	k.ú.	Otnice,	část	o	výměře	22	m².	Oba	pozem-
ky	se	nachází	u	stavby	RD	pana	Zdeňka	Hudečka	na	parc.	č.	471	a	472	
v	k.ú.	Otnice	v	ulici	Pančava.	Na	pozemcích	je	vybudována	opěrná	zeď.	
K	tomuto	bodu	se	vedla	diskuze.	Zastupitelé	budou	seznámeni	se	situací	
osobní	prohlídkou	dotčených	pozemků	a	tento	bod	bude	projednáván	na	
dalším	zasedání	zastupitelstva	obce.

21.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	Rybářskému	spolku	Otnice	a	otnickým	maminkám	za	organi-

zaci	akce	„Rybářské	závody	pro	děti“	a	„Den	dětí“	dne	27.	5.	2023.
	 Poděkování	TJ	Sokol	Otnice	 za	 organizaci	 přehlídky	 ve	 vaření	 gulášů	

„Gulášfest“	dne	3.	6.	2023.
	 Starosta	 informoval	 zastupitele	 o	 dodané	 Architektonické	 studie	 od	

pana	Pavla	Šmerdy	na	výstavbu	Penzionu	Otnice.	Na	zasedání	ZO	dne	
26.	6.	2023	představí	pan	Šmerda	společně	s	projektanty	záměr	výstavby	
penzionu	v	Otnicích,	na	ploše	za	hřbitovem.

	 Dne	6.	7.	2023	se	uskuteční	v	místní	knihovně	přednáška	„Třídit	odpad	
nestačí	aneb	jak	snížit	množství	odpadů“.	Přednášet	bude	pan	Milan	Ha-
vel	–	odborník	na	odpadovou	problematiku.	

26. 6. 2023
4.	 Představení	projektu	výstavby	„Domu	pro	seniory“	–	p.	Pavel	Šmer-

da:
	 Na	zasedání	zastupitelstva	obce	se	dostavili	zástupci	společnosti	Anvete	

Senior	Holubice	pan	Pavel	Šmerda,	paní	Veronika	Křížová	a	projektant	
Martin	Legner,	kteří	přednesli	zastupitelům	informace	k	záměru	výstavby	
domu	pro	seniory	v	obci	Otnice,	v	prostoru	za	hřbitovem.	Zastupitelé	vzali	
tyto	informace	na	vědomí.

5.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Body	17	a	20	–	projednání	stanovisek	ke	stavebním	záměrům	žadatelů	

(manželé	Brázdovi	a	pan	Hudeček)	budou	samostatnými	body	dnešního	
jednání.

	 Bod	19	–	dne	27.	6.	2023	se	uskuteční	schůzka	pana	 Ivo	Petláka,	sta-
vebního	úřadu	a	vedení	obce	ke	stavebnímu	záměru	výstavby	bytového	
domu.

6.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 MND	a.	s.	Lužice	–	 rozhodnutí,	kterým	se	schvaluje	 „Plán	opatření	pro	
případ	havárie	způsobené	ropnými	a	jinými	 látkami	škodící	vodám“	pro	
vrtná	pracoviště	v	působnosti	ORP	Slavkov	u	Brna.

b)	 VAK	Vyškov,	a.	s.	–	oznámení	o	zahájení	vodoprávního	řízení	o	zrušení	
povolení	nakládání	s	vodami	spočívající	ve	vypouštění	odpadních	vod	do	
vod	povrchových	z	odlehčení	ČOV	Otnice.

c)	 Michal	 Dítě,	 Otnice	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 územního	 řízení	 pro	 sta-
vební	 záměr	 „Stavba	 plotu	 z	 betonových	 panelů,	Otnice“	 na	 pozemku	
parc.	č.	977/1	v	k.ú.	Otnice.

d)	 EG.D,	a.	s.	Brno	–	územní	souhlas	ke	stavebnímu	záměru	„Přeložka	VN	
Veselá,	Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	1466,	1468/3,	6801/2,	6802	v	k.ú.	
Otnice.

e)	 Kateřina	Krejčová,	Jiří	Nunvář,	Otnice	–	výzva	k	bezodkladnému	ukonče-
ní	nepovoleného	způsobu	užívání	nepovolené	stavby	„Zahradní	plechová	
stavba	(provozovna	mytí	aut)	Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	1159	v	k.ú.	Otni- 
ce.	Vlastníci	byli	vyzváni	k	podání	žádosti	o	dodatečné	povolení	stavby.

7.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	–	 faktura	 č.	03346056	 ve	

výši	1	250	358,44	Kč	za	provedené	stavební	práce	v	měsíci	květnu	2023	
v	rámci	akce	„	Komunikace	Hudeček,	Otnice“.

b)	 Renards	a.	s.	Brno	–	faktura	č.	3230245	ve	výši	60	500	Kč	–	odměna	za	
schválenou	žádost	o	dotaci	na	projekt	s	názvem	„Pořízení	fotovoltaické	
elektrárny	pro	obec	Otnice	na	budově	ZŠ“.

14.	Servisní	smlouva	správce	sítě	výpočetní	techniky	–	Martin	Levíček:
	 Z	důvodu	ukončení	činnosti	společnosti	NETic	spol.	s	r.	o.	Brno,	se	kterou	

byla	uzavřena	servisní	smlouva	na	údržbu	hardwarového	a	softwarového	
vybavení	budovy	radnice,	zastupitelstvo	projednalo	návrh	servisní	smlou-
vy	mezi	obcí	Otnice	a	panem	Martinem	Levíčkem,	Silůvky.	Cena	dodávky	
služeb	je	ve	výši	3	000	Kč/měsíc.

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Servisní	smlouvu	s	panem	Martinem	Levíčkem,	

Silůvky,	na	údržbu	hardwarového	a	softwarového	vybavení	budovy	rad-
nice.

15.	Oblastní	charita	Hodonín,	domácí	péče	Bučovice	a	Slavkov	u	Brna	–	
žádost	o	příspěvek:

	 Zastupitelé	projednali	žádost	Oblastní	charity	Hodonín	o	finanční	podporu	
projektu	„Domácí	zdravotní	péče	a	Hospicová	péče	Bučovice	a	Slavkov	
u	Brna.“	Charita	tímto	projektem	poskytuje	mobilní	zdravotní	péči	a	do-
jíždí	 za	pacienty	do	Otnic.	V	 roce	2022	bylo	 v	Otnicích	 vykonáno	299	
ošetřovacích	návštěv	a	poskytnuta	péče	u	24	občanů.

	 Oblastní	charita	Hodonín	žádá	obec	o	finanční	podporu	tohoto	projektu	
i	v	roce	2023	ve	výši	10	000	Kč.	Finanční	prostředky	budou	použity	na	do-
krytí	finanční	nákladů	na	provoz	služby	a	vozového	parku	vozidel	Domácí	
zdravotní	a	hospicové	péče.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 finanční	 dar	 pro	Oblastní	 charitu	Hodonín,	 na	

zajištění	zdravotní	péče	pro	občany	obce	Otnice,	ve	výši	10	000	Kč.	
16.	„Komunikace	Hudeček“	–	rozpočet	víceprací:
	 Zastupitelstvo	projednalo	předložený	položkový	rozpočet	víceprací	od	fir-

my	Swietelsky	stavební	s.	r.	o.	Brno,	v	rámci	akce	„Komunikace	Hudeček“,	
na	 dodávku	 a	 realizaci	 výstavby	 2	 odvodňovacích	 žlabů,	 které	 budou	
umístěny	v	napojení	na	silnici	č.	II/418	a	v	napojení	na	účelovou	cestu	na	
parc.	č.	1193	v	k.ú.	Otnice.	Rozpočet	víceprací	je	ve	výši	193	931,87	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	navýšení	prací	dle	předloženého	rozpočtu	doda-

vatelské	firmy	Swietelsky	stavební	s.	r.	o.	Brno,	v	rámci	akce	„Komunikace	
Hudeček“.	Náklady	na	realizaci	se	navyšují	o	částku	193	931,87	Kč.

17.	Žádost	o	povrchovou	úpravu	pozemku	–	Kateřina	a	Petr	Brázdovi:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	žádost	manželů	Petra	a	Kateřiny	Brázdo-

vých,	Otnice	o	povolení	 vydláždění	nájezdu	do	dvora	 rodinného	domu	
zámkovou	dlažbou	a	 vydláždění	 části	 pozemku	 vpravo	 vedle	 nájezdu.	
Celková	výměra	úpravy	pozemku	položením	zámkové	dlažby	je	80	m².	
Bude	uskutečněna	osobní	schůzka	se	žadateli,	z	důvodu	projednání	po-
drobností	k	záměru	obce	výstavby	chodníku.

18.	Kupní	smlouva	na	úplatné	nabytí	pozemku	parc.	č.	1000/4	–	Mgr.	Na-
děžda	Fojtů,	Mgr.	Tomáš	Pexa:

	 Zastupiteé	projednali	návrh	kupní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	Mgr.	Na-
děždou	Fojtů,	Otnice	a	Mgr.	Tomášem	Pexou,	Rosice,	 kteří	obci	nabí-
zí	k	úplatnému	nabytí	pozemek	parc.	č.	1000/4	v	k.ú.	Otnice,	o	výměře	
178	m²,	za	cenu	100	Kč/m².

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 úplatné	 nabytí	 pozemku	parc.	č.	 1000/4	 v	 k.ú.	

Otnice,	o	výměře	178	m²,	za	cenu	100	Kč/m²,	od	Mgr.	Naděždy	Fojtů,	
Otnice	a	Mgr.	Tomáše	Pexy,	Rosice.

19.	Žádost	o	stanovisko	obce	k	výstavbě	Bytového	nájemního	domu	–	
No-A	Architekti,	s.	r.	o.	Brno:

	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	společnosti	No-A	Architekti	s.	r.	o.	Brno,	
která	zastupuje	pana	Ivo	Petláka	Hodějice,	investora	stavebního	záměru	
výstavby	nájemního	bytového	domu	 „BD	na	Dědině,	Otnice“.	Předmě-
tem	žádosti	 je	vydání	stanoviska	k	záměru	novostavby	bytového	domu	
a	k	umístění	inženýrských	sítí	a	sjezdu	do	pozemku	parc.	č.	343/3	v	k.ú.	
Otnice.	

	 Starosta	předložil	zastupitelstvu	obce	žádosti	k	hlasování:	
Usnesení:
1)	 Kdo	souhlasí	se	stavebním	záměrem	novostavby	„BD	na	Dědině,	Otnice“.
	 Návrh	nebyl	schválen.
2)	 Kdo	 souhlasí	 s	 umístěním	 inženýrských	 sítí	 a	 sjezdu	 do	 pozemku	

parc.	č.	343/3	ve	vlastnictví	obce	Otnice.
a.	 přípojka	vodovodu
b.	 přípojka	kanalizace

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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Urban,	Bošovice,	na	realizaci	opravy	i	druhé	poloviny	střechy	ve	výši	cca	
450	000	Kč.

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	firmy	Karel	Urban	Bošovice,	ve	

výši	450	000	Kč,	na	opravu	druhé	poloviny	střechy	nad	spojovací	chod-
bou	u	šaten	v	budově	Základní	školy.	

15.	Záměr	prodeje	RD	č.p.	485	–	Wielandová	Martina:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	 informace	ze	společného	setkání	zástupců	

obce	a	paní	Martiny	Wielandové,	Klobouky,	k	záměru	obce	na	úplatné	
nabytí	nemovitostí	do	vlastnictví	obce,	na	parc.	č.	106	v	k.ú.	Otnice	–	RD	
č.p.	485	a	pozemků	parc.	č.	109	a	110/1	v	k.ú.	Otnice	(prostor	vedle	staré	
hasičky).	Obec	nechá	vypracovat	odborný	znalecký	posudek	na	dotčené	
nemovitosti.	V	případě	zájmu	prodeje	nemovitostí	obci,	budou	pokračovat	
jednání	s	paní	Wielandovou.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 vypracování	 znaleckého	 posudku	 na	

ocenění	nemovitostí	parc.	č.	106	v	k.ú.	Otnice	–	RDč.p.	485	a	pozemků	
parc.	č.	109	a	110/1	v	k.ú.	Otnice.

16.	Záměr	prodeje	obecního	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Otnice	–	Sylva	
a	Jaromír	Navrátilovi:

	 Zastupitelstvo	 projednalo	 žádost	manželů	Navrátilových,	Otnice	 o	 pro-
jednání	záměru	odkupu	obecního	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Otnice	
o	výměře	11	m²,	za	cenu	100	Kč/m²,	který	se	nachází	pod	RD	v	ulici	Cha-
loupky	č.p.	488,	dle	rozdělovacího	geometrického	plánu	č.	937-18/2023.	
Rozdělovacím	geometrickým	plánem	byl	rozdělen	pozemek	ve	vlastnictví	
obce	parc.	č.	643/3	v	k.ú.	Otnice.	Záměr	rozdělení	pozemku	parc.	č.	643/3	
v	k.ú.	Otnice	byl	schválen	zastupitelstvem	obce	dne	24.	4.	2023.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Ot-

nice,	o	výměře	11	m²,	za	cenu	100	Kč/m².	
17.	Žádost	o	stanovisko	obce	ke	stavebnímu	záměru	úpravy	RD	–	Adam	

Mrázek,	Holubice:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Adama	Mrázka	,	Holubice,	který	je	

majitelem	RD	č.p.	98	na	pozemku	parc.	č.	664	v	k.ú.	Otnice.	(bývalý	dům	
rod.	Houserů),	o	stanovisko	obce	k	záměru	rekonstrukce	domu.	K	tomuto	
bodu	 se	 vedla	 diskuze.	Dle	 osobní	 prohlídky	 je	 nutné	 provést	 nejprve	
demolici	RD.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	nesouhlasí	s	předloženou	projektovou	dokumentací	rekon-

strukce	RD	č.p.	98	na	pozemku	parc.	č.	664	v	k.ú.	Otnice.
	 Žádost	nebyla	schválena.
18.	Žádost	o	povrchovou	úpravu	pozemku	–	Kateřina	a	Petr	Brázdovi:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	manželů	Petra	a	Kateřiny	Brázdových,	Otni- 

ce	o	povolení	vydláždění	nájezdu	k	RD	vegetační	dlažbou	a	chodníčků	
kolem	RD	zámkovou	dlažbou.	Záměrem	je	dotčen	pozemek	ve	vlastnictví	
obce	parc.	č.	687	v	k.ú.	Otnice.	Celková	výměra	úpravy	pozemku	polo-
žením	dlažby	je	cca	28	m².	Žadatelé	zajistí	realizaci	úpravy	pozemku	na	
vlastní	náklady.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	vydláždění	chodníčků	a	nájezdu	u	RD	manželů	

Brázdových,	Otnice,	na	pozemku	parc.	č.	687	v	k.ú.	Otnice.	Úpravy	po-
zemku	budou	vybudovány	na	vlastní	náklady	žadatelů.

19.	Žádost	o	vyjádření	ke	stavebnímu	záměru	–	Rovax	spol.	s	r.	o.	Brno:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	společnosti	Rovax	spol.	s	r.	o.	Brno,	kte-

rá	zastupuje	majitele	pozemku	2104/3	v	k.ú.	Otnice,	pana	Martina	Jelínka	
Brno,	 o	 stanovisko	 obce	 ke	 stavebnímu	 záměru	–	 změna	 stavby	před	
dokončením.	Stavební	 úřad	 ve	Slavkově	 u	Brna	 vydal	 dne	 12.	4.	2022	
společné	stavební	povolení	k	výstavbě	RD.	Nový	majitel	pozemku	a	sta-
vebník	má	zájem	stavbu	provést	odlišně	od	tohoto	stavebního	povolení,	
dle	doložené	projektové	dokumentace.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 nemá	 námitky	 k	 předložené	 projektové	 dokumentaci	 –	

změna	stavby	před	dokončením,	na	pozemku	parc.	č.	2104/3	v	k.ú.	Otni-
ce,	kterou	předložila	společnost	Rovax	spol.	s	r.	o.	Brno.

20.	Žádost	o	odkup	obecního	pozemku	–	Zdeněk	Hudeček:
	 Zastupitelé	 vzali	 na	 vědomí	 žádost	 pana	 Zdeňka	 Hudečka	 ml.	 Otni-

ce,	 o	 odkoupení	 částí	 obecních	 pozemků	 parc.	č.	 479	 v	 k.ú.	 Otnice,	

c)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č.	23501638	ve	výši	129	251,49	Kč	za	
sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	květen	2023.

d)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	faktura	č.	23501802	ve	výši	84	221,20	Kč	za	sběr,	
svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	za	měsíc	květen	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu.
8.	 Závěrečný	účet	DSO	Cezava	za	rok	2022:
	 Zastupitelé	projednali	a	vzali	na	vědomí	Závěrečný	účet	DSO	Region	Ce-

zava	za	rok	2022,	který	byl	schválen	na	Valné	hromadě	dne	8.	6.	2023.	
Návrh	závěrečného	účtu	DSO	Region	Cezava	byl	zveřejněn	na	úřední	
desce	od	17.	5.	2023	do	13.	6.	2023.

	 Příjmy:	590	605,71	Kč
	 Výdaje:	589	787,73	Kč
	 Financování:	817,98	Kč
9.	 Dodatek	č.	3	k	pachtovní	smlouvě	–	Rostěnice,	a.	s.:	
	 Zastupitelé	projednali	Dodatek	č.	3,	kterým	se	upravuje	předmět	pachtu	

dle	uzavřené	Smlouvy	o	zemědělském	pachtu	ze	dne	12.	4.	2019.	Do-
datkem	č.	3	se	mění	dosavadní	předmět	pachtu	dle	Přílohy	č.	1.	Záměr	
změny	předmětu	pachtovní	smlouvy	se	společností	Rostěnice,	a.	s.	byl	
zveřejněn	na	úřední	desce	od	9.	6.	2023	do	26.	6.	2023

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	3	ke	Smlouvě	o	zemědělském	pachtu	

s	firmou	Rostěnice,	a.	s.	
10.	Memorandum	o	spolupráci	–	Rostěnice	a.	s.:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Memoranda	 mezi	 obcí	 a	 společností	

Rostěnice	a.	s.,	 jako	výraz	spolupráce	obou	stran	prohlubovat	udržitel-
nost	 rozvoje	 zemědělské	 činnosti	 se	 zaměřením	 zejména	 na	 ochranu	
přírody	a	krajiny.	Uzavřením	Memoranda	o	spolupráci,	přispějí	obě	strany	
ke	zlepšení	životního	prostředí	v	okolí	obce.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Memorandum	o	spolupráci	mezi	obcí	Otni-

ce	a	společností	Rostěnice,	a.	s.
11.	Zpevnění	polních	cest	–	Rostěnice	a.	s.:
	 Zastupitelé	 projednali	 informace	 od	 společnosti	 Rostěnice,	 a.	s.,	 která	

má	 záměr	 realizovat	 v	 katastru	 obce	Otnice	 záměr	 zpevnění	 4	 úseků	
polních	cest,	u	kterých	hrozí	eroze	a	splavení	půdy.	Společnost	Rostě-
nice,	a.	s.	má	k	dispozici	asfaltový	 i	betonový	 recyklát.	Realizace	bude	
v	 souladu	 s	 požadavky	 skladby	 polních	 cest	 v	 rámci	 plánu	 společ-
ných	 zařízení.	 Financování	 zpevnění	 cest	 bude	 zajišťovat	 společnost	 
Rostěnice,	a.	s.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 realizaci	 záměru	 zpevnění	 4	 vybraných	úseků	

polních	cest,	ohrožených	erozí.	Financování	zpevnění	cest	bude	zajišťo-
vat	společnost	Rostěnice,	a.	s.

12.	Letní	kino	Otnice	v	roce	2023:
	 Obec	Otnice	uspořádá	letní	filmový	festival	ve	dnech	31.	7.	–	4.	8.	2023	

v	prostorách	fotbalového	hřiště.	Bylo	navrženo	jednotné	vstupné	ve	výši	
70	Kč/osobu/představení.	Začátky	představení	ve	21	hod.	Občerstvení	
zajistí	TJ	Sokol	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	vstupné	na	letní	filmový	festival	za	jedno	před-

stavení	ve	výši	70	Kč.	
13.	Fotovoltaická	 elektrárna	 na	 budově	 ZŠ	 –	 cenová	 nabídka	 Re-

nards,	a.	s.	Brno:
	 Zastupitelé	 projednali	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	 Renards,	 a.	s.	

Brno,	zajistit	obci	Otnice	služby	dotačního	managementu	během	realiza-
ce	projektu	„Pořízení	fotovoltaické	elektrárny	pro	obec	Otnice	na	budově	
ZŠ“.	Cenová	nabídka	za	výkon	služby	je	ve	výši	35	000	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 cenovou	 nabídku	 společnosti	 Renards,	 a.	s.	

Brno	na	zajištění	služby	dotačního	managementu	během	realizace	pro-
jektu	„Pořízení	fotovoltaické	elektrárny	pro	obec	Otnice	na	budově	ZŠ“,	
ve	výši	35	000	Kč	bez	DPH.

14.	Cenová	nabídka	na	opravu	střechy	ZŠ	Otnice	–	Karel	Urban:
	 Při	 realizaci	opravy	střechy	na	Základní	škole	bylo	zjištěno,	že	 i	druhá	

polovina	střechy	nad	spojovací	chodbou	u	šaten	(směrem	k	MŠ),	 je	ve	
špatném	stavu.	Zastupitelstvo	projednalo	 cenovou	nabídku	 firmy	Karel	
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	 Příjmy:	21	215	600,56	Kč	tj.	52,74	%
	 Výdaje:	13	154	082,25	Kč	tj.	32,84	%
9.	 Závěrečný	účet	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	za	rok	2022:
	 Zastupitelé	 projednali	 a	 vzali	 na	 vědomí	Závěrečný	 účet	DSO	Ždánic-

ký	les	a	Politaví	za	rok	2022,	který	byl	schválen	na	Valné	hromadě	dne	
27.	6.	2023.	Návrh	závěrečného	účtu	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	byl	zve-
řejněn	na	úřední	desce	od	8.	6.	2023	do	1.	7.	2023.

	 Příjmy:	3	187	064,93	Kč
	 Výdaje:	3	337	299,22	Kč
	 Financování:	–150	234,29	Kč
10.	Schválení	 dodavatele	 akce	 „Podpora	 domácího	 kompostování	 –	

obec	Otnice“:
	 Zastupitelstvo	projednalo	zprávu	hodnotící	komise	z	výběrového	 řízení	

na	dodavatele	95	 ks	 kompostérů	a	1	 ks	drtiče	 v	 rámci	 akce	 „Podpora	
domácího	kompostování	–	obec	Otnice“.	Dne	15.	6.	2023	bylo	zahájeno	
výběrové	 řízení	 s	 uzavřenou	 výzvou.	 Podání	 cenových	 nabídek	 bylo	
ukončeno	dne	27.	6.	2023

	 Byly	osloveny	níže	uvedené	společnosti:
1.	 HITL,	s.	r.	o.	Dobelice	
2.	 MEVA-TEC	s.	r.	o.	Brno	
3.	 Komunální	technika	s.	r.	o.	Brandýs	nad	Labem	
4.	 Elkoplast	CZ	s.	r.	o.	Zlín	
	 Vzhledem	 k	 tomu,	 že	 byla	 dodána	 pouze	 jediná	 nabídka	 v	 tomto	 za-

dávacím	 řízení,	 komise	 doporučuje	 zadavateli	 účastníka	 HITL,	 s.	r.	o.,	
IČ	25321765,	se	sídlem	67201	Dobelice	57	 jako	vybraného	dodavate-
le.	Cenová	nabídka	na	dodání	1	ks	drtiče	a	95	ks	kompostérů	o	objemu	
2000	litrů	je	ve	výši	1	646	000	Kč	bez	DPH.	Poskytnutá	dotace	MŽP	je	ve	
výši	1	308	546	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	cenovou	nabídku	společnosti	HITL,	s.	r.	o.	

Dobelice,	ve	výši	1	646	000,-	Kč	bez	DPH,	na	dodávku	1	ks	drtiče	a	95	ks	
kompostérů	 o	 objemu	 2000	 litrů	 a	 pověřuje	 starostu	 obce	 podpisem	
Smlouvy	o	dílo.

11.	Obecně	závazná	vyhláška	–	Požární	řád	obce:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Obecně	závazné	vyhlášky	(OZV),	kterou	

se	vydává	Požární	řád	obce	Otnice	a	kterou	se	aktualizuje	požární	řád	
obce	dle	platné	legislativy.	Touto	vyhláškou	se	zrušuje	OZV	č.	1/2023	Po-
žární	řád	obce	ze	dne	15.	5.	2023.	Účinnost	vyhlášky	je	od	1.	8.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	vydává	Obecně	závaznou	vyhlášku,	kterou	se	vydá-

vá	Požární	řád	obce	Otnice.	Účinnost	vyhlášky	je	od	1.	8.	2023.
12.	Fotovoltaická	 elektrárna	 na	 budově	 ZŠ	 –	 Příkazní	 smlouva	 Re-

nards,	a.	s.	Brno:
	 Zastupitelé	 projednali	 návrh	 Příkazní	 smlouvy	 od	 společnosti	 Re-

nards,	 a.	s.	 Brno,	 na	 zajištění	 služeb	 dotačního	managementu	 během	
realizace	projektu	„Pořízení	fotovoltaické	elektrárny	pro	obec	Otnice	na	
budově	ZŠ“.	Cenová	nabídka	za	služby	dotačního	managementu	 je	ve	
výši	35	000,-	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Příkazní	smlouvu	se	společností	Renards,	a.	s.	

Brno,	na	zajištění	dotačního	managementu	při	realizaci	akce	„Pořízení	fo-
tovoltaické	elektrárny	pro	obec	Otnice	na	budově	ZŠ“,	za	cenu	35	000	Kč	
bez	DPH.

13.	Rekonstrukce	tenisových	kurtů	–	Dodatek	č.	1	ke	smlouvě	o	dílo:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Dodatku	č.	1	k	uzavřené	Smlouvě	o	dílo	

s	dodavatelskou	firmou	Prostavby	a.	s.	Otnice.	Předmětem	Dodatku	č.1	je	
přesná	specifikace	termínu	realizace	stavby	(časový	a	finanční	harmono-
gram).	Datum	předání	staveniště	a	zahájení	stavebních	prací	je	stanoven	
na	15.	8.	2023	a	předání	a	převzetí	díla	je	stanoveno	na	15.	12.	2023.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	1	ke	Smlouvě	o	dílo	s	dodavatelskou	

firmou	Prostavby	a.	s.	Otnice,	na	realizaci	stavby	„Rekonstrukce	teniso-
vých	kurtů	Otnice“

14.	Výstavba	domu	pro	seniory	–	Anvete	senior	s.	r.	o.	Holubice:
	 Zastupitelé	projednali	záměr	společnosti	Anvete	senior	s.	r.	o.	Holubice,	

k	 výstavbě	 domu	 pro	 seniory	 v	 obci	 Otnice,	 v	 prostoru	 za	 hřbitovem.	
Zastupitelstvo	podporuje	výstavbu	domu	pro	seniory	v	obci,	nemá	však	

parc.	č.	514	v	k.ú.Otnice.	Oba	pozemky	se	nachází	u	stavby	RD	pana	
Zdeňka	Hudečka	 na	 parc.	č.	 471	 a	 472	 v	 k.ú.	Otnice	 v	 ulici	 Pančava.	
Na	pozemku	parc.	č.	479	v	k.ú.	Otnice	je	u	RD	vybudována	opěrná	zeď.	
K	předloženému	návrhu	rozdělení	pozemků	se	vedla	diskuze.	Pan	Zde-
něk	 Hudeček	 bude	 vyzván	 k	 předložení	 rozdělovacího	 geometrického	
plánu,	dle	požadavků	zastupitelstva	obce.

21.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	otnickým	stárkům,	zaměstnancům	obce	a	členům	SDH	Otni- 

ce	 za	 přípravu,	 organizaci	 a	 zdárný	 průběh	 konání	Aloiských	 hodů	 ve	
dnech	17.–18.	6.	2023.

17. 7. 2023
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	5	–	dne	27.	6.	2023	se	uskutečnila	schůzka	pana	Ivo	Petláka,	sta-

vebního	úřadu	a	vedení	obce	ke	stavebnímu	záměru	výstavby	bytového	
domu,	k	námitkám	obce	k	předložené	projektové	dokumentaci.	Bude	vy-
pracována	studie	na	výstavbu	bytového	domu	o	kapacitě	6-7	nájemních	
bytů.	Poté	bude	předložena	k	projednání	zastupitelstvu	obce.

	 Bod	20	–	pan	Zdeněk	Hudeček	nechá	vypracovat	oddělovací	geometric-
ký	plán	na	rozdělení	pozemků	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	479	a	514	v	k.ú.	
Otnice.	Následně	bude	projednán	na	zasedání	ZO	záměr	prodeje	částí	
výše	uvedených	pozemků	ve	vlastnictví	obce.

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 František	a	Irena	Pavlovcovi,	Otnice	–	oznámení	o	zahájení	společného	
územního	a	stavebního	řízení	s	nařízením	ústního	jednání	dne	18.7.2023	
v	 10,15	 hod.	 ve	 věci	 stavebního	 záměru	 „Zahradní	 dům	 u	 rodinného	
domu	č.p.	498,	Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	886/1	v	k.ú.	Otnice.

b)	 Petr	Zadák,	Věra	Klimešová,	Otnice	–	oznámení	o	zahájení	řízení	o	do-
datečném	povolení	stavby	a	pozvání	k	ústnímu	jednání	pro	stavební	zá-
měr	 „	Hospodářská	stavba	v	zahradní	 části	 u	 rodinného	domu	č.p.	63,	
Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	528,	529,	1193	v	k.ú.	Otnice.

c)	 Michal	 Dítě,	 Otnice	 –	 územní	 rozhodnutí,	 kterým	 se	 vydává	 povolení	
k	umístění	stavby	„Stavba	plotu	z	betonových	panelů,	Otnice“,	na	pozem-
ku	parc.	č.	977/1	v	k.ú.	Otnice.

d)	 Roman	 a	 Dagmar	 Kalvodovi,	 Újezd	 u	 Brna	 –	 rozhodnutí	 o	 povolení	
změny	stavby	před	 jejím	dokončením	pro	stavbu	 „Novostavba	pasivní-
ho	rodinného	domu,	vč.	napojení	na	IS,	tepelného	čerpadla,	zpevněných	
ploch,	terasy,	oplocení“	na	pozemcích	parc.	č.	318/2,	319/2,	322/2,	343/5	
v	k.ú.	Otnice.

6.	 Rozpočtové	opatření	č.	04/2023:
	 Starosta	obce	seznámil	zastupitele	s	 rozpočtovým	opatřením	č.4/2023,	

které	bylo	 schváleno	dne	10.	7.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	
vědomí.

	 Příjmy:	733	000	Kč
	 Výdaje:	733000	Kč
7.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	–	 faktura	 č.	03346092	 ve	

výši	1	878	324,83	Kč	za	provedené	stavební	práce	v	měsíci	červnu	2023	
v	rámci	akce	„Komunikace	Hudeček,	Otnice“.

b)	 Klempířství	 Karel	 Urban,	 Bošovice	 –	 faktura	 č.	202306	 ve	 výši	 
649	537,68	Kč	–	za	provedené	práce	za	rekonstrukci	střechy,	opravu	kro-
vu	a	výměnu	klempířských	prvků	na	budově	ZŠ	Otnice.

c)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č.	23502086	ve	výši	141	436,26	Kč	za	
sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	červen	2023.

d)	 Ing.	Lukáš	Lattenberg,	Skoronice	–	faktura	č.	102023	ve	výši	73	000	Kč	
za	 vyhotovení	 a	 dodání	 prováděcí	 dokumentace	 pro	 projekt	 „Výsadba	
biokoridoru	na	pozemku	parc.	č.	6672	v	k.ú.	Otnice“.	

e)	 Pavel	Kalouda,	Otnice	–	faktura	č.	15/23	ve	výši	100	050	Kč	za	dodávku	
a	montáž	plynového	kotle,	spalinové	cesty,	revize,	seřízení	u	uvedení	kot-
le	do	provozu	v	garsonce	u	Zdravotního	střediska.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu.
8.	 Výsledky	hospodaření	obce	za	1.	pololetí	roku	2023:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	výsledky	hospodaření	obce	za	1.	pololetí	roku	

2023.

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce



č t v r t l e t n í k  o b e c n í h o  ú ř a d u  v  o t n i c í c h8

o	celkové	výměře	12	m²	v	k.ú.	Otnice,	od	pana	Jana	Bubly	Otnice,	za	 
cenu	40	Kč/m².	

22.	Smlouva	o	zřízení	věcného	břemene	–	plynovod	ul.	Pod	Vodárnou	–	
GasNet	s.	r.	o.,	Prostavby	Real	a.	s.:

	 Zastupitelé	projednali	návrh	Smlouvy	o	zřízení	věcného	břemene,	mezi	
obcí	Otnice,	GasNet,	 s.	r.	o.	 a	 společností	 Prostavby	Real	 a.	s.	Otnice.	
Jedná	se	o	uložení	STL	plynovodní	přípojky	u	novostaveb	RD	v	ulici	Pod	
Vodárnou,	Otnice	–	 II.	 etapa.	Věcné	břemeno	se	 sjednává	do	pozem-
ků	parc.	č.	994/2,	994/3,	994/118,	994/119,	994/120,	994/121,	994/122,	
994/123,	994/124,	vše	v	k.ú.	Otnice,	za	jednorázovou	částku	5	000	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 „Smlouvu	 o	 zřízení	 věcného	 břemene“	 do	

pozemků	 parc.	č.	 994/2,	 994/3,	 994/118,	 994/119,	 994/120,	 994/121,	
994/122,	 994/123,	 994/124,	 vše	 v	 k.ú.	Otnice,	mezi	 obcí	Otnice,	Gas-
Net	s.	r.	o.	Ústí	n/L	a	Prostavby	Real	a.	s.	Otnice,	za	úplatu	5	000	Kč.

23.	Záměr	nákupu	komunální	techniky:
	 Z	důvodu	stáří	a	opotřebení	obecní	sekačky	na	trávu,	zastupitelé	projed-

nali	cenovou	nabídku	společnosti	SECO	Industries	s.	r.	o.	Jičín,	na	nákup	
komunální	techniky	Starjet	P6	(multifunkční	sekací	stroj	na	trávu),	ve	výši	
200	000	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	souhlasí	s	cenovou	nabídkou	SECO	Industries	s.	r.	o.	Jičín,	

na	nákup	komunální	techniky	ve	výši	200	000	Kč.
24.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	členům	SDH	za	organizaci	oslav	140.	výročí	založení	SDH	

v	Otnicích,	které	se	konaly	dne	15.	7.	2023.	Velmi	úspěšná	a	kladně	hod-
nocená	akce.

	 Poděkování	 členům	ČSZ	 za	 organizaci	 tradičních	 prodejních	 jarmarků	
v	prostoru	u	hřbitova.

	 Dne	27.	6.	2023	byla	obci	Otnice	od	Státního	pozemkové	úřadu	předána	
bezúplatně	do	vlastnictví	stavba	„Stavba	MVN1	Na	Zumru	včetně	polní	
cesty	C36	v	k.ú.	Otnice“.	Celková	účetní	hodnota	pořízení	stavby	ke	dni	
předání	díla	je	22	130	982	Kč.

28. 8. 2023
4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	10	–	dne	15.	8.	2023	obec	převzala	v	rámci	projektu	„Podpora	do-

mácího	 kompostování	 –	 Otnice“	 95	 ks	 kompostérů	 o	 objemu	 2	 000	 l	
a	1	ks	drtiče	na	biologicky	rozložitelný	odpad.	(financováno	70	%	dotace	
z	OPŽP).	

	 Bod	13	–	dne	15.	8.	2023	byly	zahájeny	stavební	práce	v	rámci	realiza-
ce	akce	 „Rekonstrukce	 tenisových	 kurtů“.	Dodavatelská	 firma	Prostav-
by,	a.	s.	Otnice.	(financováno	50	%	dotace	z	NSA)

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Martin	Jelínek,	Brno	–	souhlasné	závazné	stanovisko	k	umístění,	prove-
dení	a	užívání	1	spalovacího	stacionárního	zdroje	znečišťování	ovzduší	
ve	věci	záměru	„Rodinný	dům	Otnice	–	změna	stavby	před	dokončením“	
na	pozemku	parc.	č.	2104/3	v	k.ú.	Otnice.	Jedná	se	o	1	krbovou	vložku	
pro	spalování	dřeva.

b)	 Martin	Jelínek,	Brno	–	souhlas	s	ohlášením	změny	 již	povolené	stavby	
„Novostavba	 rodinného	 domu,	 vč.	napojení	 na	 IS,	 tepelného	 čerpadla,	
terasy,	sjezdu,	zpevněných	ploch	a	oplocení“	před	jejím	dokončením,	na	
pozemku	parc.	č.	1595/2,	2104/3	v	k.ú.	Otnice.

c)	 Petr	Zadák,	Věra	Klimešová,	Otnice	–	rozhodnutí	o	dodatečném	povolení	
stavby	„Hospodářská	stavba	v	zahradní	části	u	rodinného	domu	č.p.	63,	
Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	528,	529,	1193	v	k.ú.	Otnice.

d)	 Obec	Otnice	–	rozhodnutí	,	kterým	se	stanovuje	povinnost	zaplatit	odvod	
ve	výši	35	622,72	Kč,	za	trvalé	odnětí	504	m²	zemědělské	půdy	ze	ZPF	
na	pozemcích	parc.	č.	986,	987,	988,	v	k.ú.	Otnice,	pro	stavbu	„Veřejný	
prostor	Květná	Otnice“.

e)	 VaK	Vyškov,	a.	s.	–	rozhodnutí,	kterým	se	ruší	povolení	k	nakládání	s	vo-
dami	spočívající	ve	vypouštění	odpadních	vod	do	povrchových	z	odleh-
čení	ČOV	Otnice.

f)	 Aleš	Kykrych,	Brno,	Nicole	Kykrychová,	Doubravník	–	 společný	územ-
ní	 souhlas	 a	 souhlas	 s	 provedením	 ohlášeného	 stavebního	 záměru	

dostatek	finančních	prostředků	na	realizaci	a	provoz.	Společnost	Anvete	
senior	s.	r.	o.	Holubice	bude	oslovena	k	uzavření	Smlouvy	o	spolupráci	při	
výstavbě	domu	pro	seniory.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 spolupráci	 s	Anvete	 senior	 s.	r.	o.	Holubice	 na	

výstavbu	domu	pro	seniory	v	Otnicích,	v	prostoru	u	hřbitova.	
15.	Lokální	opravy	komunikací	–	Swietelsky	stavební	s.	r.	o.:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	 Swietelsky	

stavební	s.	r.	o.	České	Budějovice,	na	lokální	opravy	komunikací	v	obci.	
Jedná	se	o	položení	asfaltové	vrstvy	na	komunikaci	u	kostela,	v	ulici	Li-
pová,	v	ulici	Boženy	Němcové.	Cenová	nabídka	 je	ve	výši	120	121	Kč	
bez	sDPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	cenovou	nabídku	ve	výši	120	121	Kč	bez	

DPH,	 od	 společnosti	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	 České	Budějovice,	 na	
lokální	opravy	komunikací	v	obci

16.	Informace	k	akci	„Vyhlášení	Cykloakce“	DSO	Ždánický	les	a	Politaví:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	přednesené	informace	ze	společné	schůzky	

zástupců	DSO	Ždánický	les	a	Politaví,	vedení	obce,	zástupců	ZŠ	a	školní	
jídelny,	zástupců	SDH	Otnice	a	TJ	Sokol	Otnice,	k	připravované	akci	„Vy-
hlášení	Cykloakce“	dne	28.	9.	2023,	která	se	uskuteční	v	prostorách	před	
Základní	školou.

17.	Nabídka	společnosti	TextilEco	s.	r.	o.	–	Penguin	box:
	 Zastupitelstvo	vzalo	na	vědomí	informace	od	společnosti	TextilEco	s.	r.	o.,	

o	systému	EKO-VÝZVA,	ve	kterém	 je	možné	odevzdat	do	boxů	nepo-
třebné	věci,	jako	jsou	hračky,	textil,	knihy,	boty.	Tyto	boxy	se	nachází	ve	
stávajících	kontejnerech	společnosti	TextilEco	v	obci,	na	sběrném	místě	
u	 hřbitova.	 Zastupitelé	 též	 diskutovali	 o	 nabídce	dodání	Penguin	 boxu	
do	obce,	 který	 je	určen	k	odevzdání	 nepotřebných	věcí	 a	 výdeji	 zboží	 
z	e-shopů.	V	současné	době	není	nutnost	navýšení	této	služby	umístě-
ním	Penguin	boxu.	

18.	Hrací	prvky	pro	realizaci	stavby	„Využití	prostoru	v	ulici	Květná“:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	nabídku	od	společnosti	Colmex,	a.	s.,	na	do-

dávku	posilovacích	strojů	a	workoutové	sestavy	do	plánovaného	prostoru	
stavebního	záměru	obce	„Využití	prostoru	v	ulici	Květná“.	K	tomuto	bodu	
byla	 otevřena	 diskuze.	 Zastupitelstvo	 bude	 pořízení	 hracích	 prvků	 do	
prostoru	Květná	 projednávat	 po	 předání	 staveniště	 dodavatelské	 firmě	
a	zahájení	stavebních	prací.

19.	Prodej	obecního	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Otnice	–	Sylva	a	Jaro-
mír	Navrátilovi:

	 Zastupitelstvo	projednalo	obdrženou	žádost	od	Jaromíra	a	Sylvy	Navrá-
tilových,	Otnice	o	odkup	obecního	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Otnice	
o	výměře	11	m²,	za	cenu	100	Kč/m²,	který	se	nachází	pod	RD	v	ulici	Cha-
loupky	č.p.	488,	dle	rozdělovacího	geometrického	plánu	č.	937-18/2023.	
Záměr	 prodeje	 pozemku	 parc.	č.	 643/5	 v	 k.ú.	Otnice	 byl	 zveřejněn	 na	
úřední	desce	od	27.	6.	2023	do	17.	7.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	prodej	pozemku	parc.	č.	643/5	v	k.ú.	Otnice	o	vý-

měře	11	m²,	za	cenu	100,-	Kč/m²,manželům	Jaromírovi	a	Sylvě	Navrátilo-
vým,	Otnice.

20.	Úplatné	nabytí	pozemků	parc.	č.	6549,	6603	v	k.ú.	Otnice:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 na	 úplatné	 nabytí	 pozemků,	 kte-

ré	 jsou	 ve	 vlastnictví	 manželů	 Milana	 a	 Heleny	 Markových,	 Otnice,	
parc.	č.	6549	orná	půda,	o	výměře	6	600	m²	a	parc.	č.	6603	orná	půda	
o	výměře	1	432	m²,	vše	v	k.ú.	Otnice,	za	cenu	40	Kč/m².	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	úplatné	nabytí	pozemků	parc.	č.	6549	o	výměře	

6	600	m²,	a	parc.	č.	6603	o	výměře	1432	m²,	vše	v	k.ú.	Otnice,	za	cenu	
40	Kč/m²,	od	manželů	Milana	a	Heleny	Markových,	Otnice.

21.	Úplatné	nabytí	vlastnického	podílu	parc.	č.	1340/126	–	Jan	Bubla:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 úplatného	 nabytí	 vlastnického	 podílu	

id.1/4	pozemku	parc.	č.	1340/126	ostatní	plocha,	neplodná	půda,	o	cel-
kové	výměře	12	m²	v	k.ú.	Otnice,	od	pana	Jana	Bubly	Otnice,	za	cenu	
40	Kč/m².	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 úplatné	 nabytí	 vlastnického	 podí-

lu	 id.1/4	 pozemku	 parc.	č.	 1340/126	 ostatní	 plocha,	 neplodná	 půda,	
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b)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	 –	 faktura	 č.	03346115	 ve	
výši	234	657,56	Kč	za	dodání	a	montáž	odvodňovacích	žlabů	v	 rámci	
akce	„	Komunikace	Hudeček,	Otnice“.

c)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	 –	 faktura	 č.	03346113	 ve	
výši	 1	 248	 597,35	Kč	 za	 provedené	 stavební	 práce	 v	měsíci	 červenci	
2023	v	rámci	akce	„	Komunikace	Hudeček,	Otnice“.

d)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	faktura	č.	23502311	ve	výši	59	608,53	Kč	za	sběr,	
svoz	a	 likvidaci	komunálního	odpadu	ze	sběrného	dvora	za	měsíc	čer-
ven	2023.

e)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	faktura	č.	23502540	ve	výši	55	190,39	Kč	za	sběr,	
svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	ze	sběrného	dvora	za	měsíc	červe-
nec	2023.

f)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č.	23502489	ve	výši	126	571,60	Kč	za	
sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	červenec	2023.

g)	 HITL.	s.	r.	o.	Dobelice	–	 faktura	č.	20230668	ve	výši	1	991	660,-	Kč	za	
dodání	95	ks	kompostérů	o	objemu	2	000	litrů	a	1	ks	drtiče	Negri	BIO,	
v	rámci	projektu	„Podpora	domácího	kompostování	–	obec	Otnice“.

h)	 Karel	Urban,	Bošovice	–	faktura	č.	202308	ve	výši	383	055	Kč	za	rekon-
strukci	2.	části	střechy	nad	šatnami	žáků,	opravy	krovu,	výměny	klem-
pířských	prvků	vč.	dodání	materiálu	a	pronájmu	lešení	na	Základní	škole	
Otnice.

i)	 Zdeněk	Rafaj,	Otnice	–	faktura	č.	2023/31	ve	výši	436	766	Kč	za	prove-
dené	podlahářské	práce	při	opravě	a	 renovaci	parket	v	Základní	škole	
Otnice

j)	 Daniel	Viliš,	Újezd	u	Brna	–	faktura	č.	8/2023	ve	výši	52	202	Kč	za	rekon-
strukci	elektroinstalace	v	budově	MŠ	Otnice.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	10,	zápisu.
11.	Žádost	o	finanční	příspěvek	–	ZO	ČSCH	Otnice:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 žádost	 Základní	 organizace	 Českého	 svazu	

chovatelů	Otnice,	o	neúčelový	finanční	dar	ve	výši	25	000,-	Kč	na	zajiště-
ní	výstavy	„Místní	výstava	drobného	hospodářského	zvířectva“	ve	dnech	
16.	a	17.	září	2023,	kterou	pořádá	ZO	ČSCH	Otnice.	Částka	bude	využita	
na	provozní	výdaje	spojené	s	výstavou	(provozní	materiál,	výzdoba	pro-
stor,	posudečné,	výstavní	fundus,	odměny	na	soutěže	pro	děti,	ceny	pro	
vítěze).

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	poskytnutí	neúčelového	finančního	daru	ve	

výši	25	000,-	Kč	na	zajištění	výstavy	„Místní	výstava	drobného	hospodář-
ského	zvířectva“	ve	dnech	16.	a	17.	září	2023,	kterou	pořádá	ZO	ČSCH	
Otnice.

12.	Žádost	o	finanční	příspěvek	–	Rybářský	spolek	Otnice:
	 Zastupitelé	 projednali	 žádost	 Rybářského	 spolku	 Otnice,	 o	 neúčelový	

finanční	dar	ve	výši	5	000,-	Kč	na	zajištění	akce	„Rybářské	závody	pro	
dospělé“,	dne	16.	září	2023,	kterou	pořádá	Rybářský	spolek	Otnice	u	ryb-
níka	Pod	Poltňou.	Částka	bude	využita	na	provozní	výdaje	a	ceny	pro	
vítěze,	spojené	s	pořádáním	akce.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 poskytnutí	 neúčelového	 finančního	 daru	 pro	

Rybářský	spolek	Otnice	ve	výši	5	000,-	Kč,	na	zajištění	akce	„Rybářské	
závody	pro	dospělé“	dne	16.	září	2023,	u	rybníka	Pod	Poltňou.

13.	Žádost	o	finanční	příspěvek	–	Diakonie	Broumov:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	sociálního	družstva	Diakonie	Broumov	

o	finanční	dar	na	zvýšené	náklady	za	pohonné	hmoty,	energie	a	mzdové	
náklady.	V	roce	2020	obec	již	přispěla	částkou	5	000	Kč	z	důvodu	pomo-
ci	při	covidové	pandemii.V	letošním	roce	není	finanční	pomoc	zahrnuta	
v	rozpočtu	obce.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 žádost	 sociálního	 družstva	Diakonie	 Broumov	

o	finanční	dar	na	náklady	za	pohonné	hmoty,	energie	a	mzdové	náklady.
	 Žádost	nebyla	schválena
14.	Dodatek	č.	2	k	nájemní	smlouvě	na	školní	byt	–	Vlastimil	Baník:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Dodatku	č.	2	k	nájemní	smlouvě	na	služební	

byt	v	Základní	škole,	mezi	obcí	Otnice	a	panem	učitelem	Vlastimilem	Ba-
níkem.	Dodatkem	č.	2	se	mění	odstavec	III.	Nájemní	smlouvy,	uzavřené	
dne	1.	9.,	kterým	se	pronájem	služebního	bytu	prodlužuje	na	dobu	určitou	
o	1	rok,	tj.	do	31.	8.	2024.	Ostatní	ustanovení	se	nemění.

„Novostavba	dvojgaráže,	skladu	a	společenské	místnosti“	na	pozemku	
parc.	č.	1011/1	v	k.ú.	Otnice.

g)	 Ivo	Petlák,	Hodějice	–	oznámení	o	zahájení	řízení	a	shromáždění	podkla-
dů	pro	vydání	rozhodnutí	ve	věci	udělení	souhlasu	pro	„7	vrtů	pro	tepelná	
čerpadla“	na	pozemku	parc.	č.	39	v	k.ú.	Otnice.

h)	Pavel	Kalouda,	Brno	–	společný	územní	souhlas	a	souhlas	s	provedením	
ohlášeného	 stavebního	 záměru	 „Novostavba	 rodinného	 domu,	 vč.	na-
pojení	na	 IS,	akumulační	nádrže,	 tepelného	čerpadla,	venkovní	 terasy,	
zpevněných	ploch,	vč.	3	parkovacích	stání	a	rozšíření	stávajícího	sjezdu“	
na	pozemcích	parc.	č.	34,	439/1	v	k.ú.	Otnice.

i)	 Jakub	Chmelař,	Prostějov	–	oznámení	o	zahájení	řízení	k	odstranění	stav-
by	„Rodinný	dům	č.p.	42,	Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	38	v	k.ú.	Otnice.

j)	 Jihomoravský	kraj,	Brno	–	rozhodnutí,	kterým	se	vydává	stavební	povo-
lení	na	stavbu	„	FVE	LILA	Domov	pro	postižené	děti	–	instalace	FVE	na	
střechu	objektu	č.p.	151,	Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	3/1	v	k.ú.	Otnice.

k)	 Petr	a	Michaela	Balonovi,	Otnice	–	souhlas	s	provedením	ohlášené	změ-
ny	stavby	„Stavební	úpravy	rodinného	domu	č.p.	414,	Otnice“	na	pozem-
cích	parc.	č.	203,	1546	v	k.ú.	Otnice.

l)	 Respono,	 a.	s.	 Vyškov	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 vodoprávního	 řízení	
a	shromáždění	podkladů	pro	vydání	rozhodnutí	schválení	plánu	opatření	
pro	případ	havárie	 „Havarijní	plán“	pro	sběrný	dvůr	odpadů	Otnice,	na	
pozemcích	parc.	č.	1569,	1570,	1571,	1574,	1575,	1576	v	k.ú.	Otnice.

6.	 Krajský	úřad	JMK	–	Smlouva	o	poskytnutí	dotace	z	rozpočtu	JMK:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Smlouvy	o	poskytnutí	dotace	z	rozpočtu	Jiho-

moravského	 kraje	 č.	JMK085353/23/OKH,	 na	 realizaci	 projektu	 „Pořízení	
nové	cisternové	automobilové	stříkačky	z	rámcové	dohody	pro	JSDH	Otni-
ce“.	Obci	je	poskytována	dotace	maximálně	do	výše	1	700	000	Kč	na	realiza-
ci	projektu.	Podmínkou	čerpání	dotace	je	realizace	projektu	do	30.	9.	2025.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Smlouvu	o	poskytnutí	dotace	z	 rozpočtu	Jiho-

moravského	kraje	č.	JMK085353/23/OKH,	na	realizaci	projektu	„Pořízení	
nové	 cisternové	 automobilové	 stříkačky	 z	 rámcové	 dohody	 pro	 JSDH	 
Otnice“,	ve	výši	maximálně	1	700	000	Kč.

7.	 Dodatek	č.	1	ke	Smlouvě	o	dílo	a	cenová	nabídka	–	Swietelsky	sta-
vební	s.	r.	o.:

	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Dodatku	č.	1	ke	Smlouvě	o	dílo	s	doda-
vatelskou	firmou	Swietelsky	stavební	s.	r.	o.	České	Budějovice,	v	 rámci	
realizace	akce	 „Komunikace	Hudeček,	Otnice“.	Předmětem	dodatku	 je	
změna	ceny	za	dílo.	Hodnota	méně	prací	činí	490	318,52	Kč	bez	DPH.	
V	návaznosti	na	Dodatek	č.	1,	zastupitelé	projednali	cenovou	nabídku	na	
provedení	stavebních	více	prací	v	rámci	realizace	akce	„Komunikace	Hu-
deček“	ve	výši	169	005	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
a)	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Dodatek	č.	1	ke	Smlouvě	o	dílo	s	firmou	

Swietelsky	stavební	s.	r.	o.	České	Budějovice.	Předmětem	Dodatku	č.	1	
je	hodnota	méně	prací	ve	výši	490	318,52	Kč	bez	DPH,	při	realizaci	akce	
„Komunikace	Hudeček,	Otnice“.	

b)	 Zastupitelé	schválili	cenovou	nabídku	na	provedení	stavebních	více	pra-
cí	 v	 rámci	 realizace	akce	 „Komunikace	Hudeček“,	 ve	 výši	 169	005	Kč	
bez	DPH.

8.	 Rozpočtové	opatření	č.	05/2023:
	 Starosta	obce	seznámil	zastupitele	s	 rozpočtovým	opatřením	č.5/2023,	

které	bylo	 schváleno	dne	28.	7.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	
vědomí.

	 Příjmy:	1	472	600	Kč
	 Výdaje:	1	472	600	Kč
9.	 Rozpočtové	opatření	č.	06/2023:	
	 Starosta	obce	seznámil	zastupitele	s	 rozpočtovým	opatřením	č.6/2023,	

které	bylo	 schváleno	dne	28.	8.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	
vědomí.

	 Příjmy:	4	033	000	Kč
	 Výdaje:	4	610	000	Kč
	 Financování:	–577	000	Kč	
10.	Faktury	ke	schválení:
a)	 Swietelsky	 stavební	 s.	r.	o.	České	Budějovice	 –	 faktura	 č.	03346114	 ve	

výši	145	347,43	Kč	za	provedení	lokálních	oprav	komunikací	u	kostela,	
ul.	Lipová	a	Boženy	Němcové.

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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nictví	obce.	Na	základě	geometrického	zaměření	jsou	výstavbou	dotče-
ny	pozemky	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	3498,	3503,	3504,	3510,	3511,	
3512,	3513,	3514,	3515,	3516,	3517,	3518,	3519,	3520,	6597	v	k.ú.	Otni- 
ce	o	 celkové	 výměře	10	868	m²	–	předmět	prodeje	pozemků	za	 cenu	 
100	 Kč/	 m².	 Pozemky	 parc.	č.	 3499,	 3502,	 3505,	 3508,	 3509,	 6611	
v	k.ú.	Otnice	budou	zatížené	věcným	břemenem	vedení	VN.	Pozemky	
parc.	č.	439/1,	4397/7,	439/8,	6597	v	k.ú.	Otnice	zůstanou	ve	vlastnictví	
obce,	bude	na	nich	realizována	přístupová	komunikace	a	zeleň.	Zastupi-
telé	též	diskutovali	o	podmínkách	obce	ke	vzájemné	spolupráci	se	spo-
lečností	Mirror	CZ,	spol.	s	r.	o.	Brno,	která	má	zájem	vybudovat	a	provo-
zovat	v	obci	nájemní	dům	pro	seniory.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	předloženou	studii	výstavby	 „Nájemního	domu	

pro	seniory“	a	záměr	prodeje	výstavbou	dotčených	pozemků	ve	vlastnic-
tví	obce	parc.	č.	3498,	3503,	3504,	3510,	3511,	3512,	3513,	3514,	3515,	
3516,	 3517,	 3518,	 3519,	 3520,	 6597	 v	 k.ú.	 Otnice	 o	 celkové	 výměře	
10	868	m²,	za	cenu	100	Kč/	m².

21.	Žádost	o	stanovisko	k	záměru	nového	nájezdu	–	Rostěnice	a.	s.:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 žádost	 společnosti	 Rostěnice	 a.	s.,	 o	 vydání	

stanoviska	 k	 záměru	 vybudování	 nového	nájezdu,	 který	 umožní	 obdě-
lávat	vlastní	a	propachtované	pozemky	společnosti	Rostěnice	a.	s.	Spo-
lečnost	Rostěnice	a.	s.	 vybuduje	 travnatou	cestu	na	vlastním	pozemku	
parc.	č.	5710	v	k.ú.	Otnice.	Obec	umožní	společnosti	Rostěnice	a.	s.	prů-
jezd	přes	pozemek	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	5711	v	k.ú.	Otnice,	v	šíři	
6	m.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 nemá	 k	 záměru	 výstavby	 nového	 nájezdu	 na	 po-

zemku	parc.	č.	5710	v	k.ú.	Otnice,	který	je	ve	vlastnictví	Rostěnice	a.	s.,	
připomínky	a	souhlasí	s	průjezdem	zemědělské	techniky	přes	pozemek	
parc.	č.	5711	v	k.ú.	Otnice,	v	šíři	6	m.

22.	Záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	1193/2	–	Luděk	Kočárník:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	pana	Luďka	Kočárníka	Otnice,	o	odkoupení	

části	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	1193/2	v	k.ú.	Otnice,	o	výměře	
21	m².	Důvodem	žádosti	je	záměr	vytvoření	parkovacího	stání	ze	zadní	
části	rodinného	domu	na	adrese	Pančava	63,	Otnice	a	následné	kolau-
dace.	Cena	prodeje	pozemku	100	Kč/m².

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	 1193/2	 v	 k.ú.	

Otnice,	o	výměře	21	m²,	za	cenu	100	Kč/m².	
23.	Záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	514/2	v	k.ú.	Otnice	–	Zdeněk	Hude-

ček:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 žádost	 pana	 Zdeňka	 Hudečka	Otnice,	 o	 od-

koupení	částí	pozemků	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	479	o	výměře	26	m²	
a	parc.	č.	514	o	výměře	26	m²,	vše	v	k.ú.	Otnice,	dle	rozdělovacího	ge-
ometrického	plánu	č.	942-79/2023.	Důvodem	žádosti	je	úprava	pozemku	
v	okolí	novostavby	rodinného	domu	v	ulici	Pančava,	Otnice	a	následné	
kolaudace	RD.	Předmětem	záměru	prodeje	obecního	pozemku	je	nově	
vzniklá	parc.	č.	514/2	v	k.ú.	Otnice	o	výměře	52	m².	Cena	prodeje	pozem-
ku	100	Kč/m².	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	514/2	v	k.ú.	Otni- 

ce,	o	výměře	52	m²,	za	cenu	100	Kč/m².	
24.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	členům	MS	Hubert	Otnice	za	organizaci	akce	v	prostorách	

rybníku	v	Poltni	s	názvem	„Dětský	den	s	myslivci	a	country	večer“,	která	
se	konala	dne	29.	7.	2023.

	 Z	důvodu	velkého	zatékání	vody	do	bytů	a	špatného	stavu	střechy	bude	
nutné	realizovat	opravu	střechy	nad	Zdravotním	střediskem.	Akce	je	za-
hrnuta	do	plánu	akcí	na	rok	2023	a	v	rozpočtu	 je	vyčleněna	částka	na	
opravu	střechy.	

	 MS	Hubert	Otnice	–	místostarosta	obce	informoval	zastupitele	o	pláno-
vaných	pracích	na	 rekonstrukci	 a	modernizaci	 bývalého	vodárenského	
objektu	„Na	Měkéšu“	na	pozemcích	parc.	č.	1567,	1568	v	k.ú.	Otnice,	za	
účelem	výstavby	nového	chladícího	zařízení.	

	 Dne	15.	9.	2023	se	koná	v	Otmarově	relaxační	odpoledne	pro	zastupitele	
DSO	Region	Cezava.

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	2	k	nájemní	smlouvě	na	služební	byt	

v	Základní	škole,	kterým	se	prodlužuje	pronájem	bytu	do	31.	8.	2024.
15.	Dodatek	č.	2	k	nájemní	smlouvě	na	byt	nad	Zdravotním	střediskem	–	

Tereza	Vodová:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Dodatku	č.	2	k	nájemní	smlouvě	na	byt	

č.	1	nad	Zdravotním	střediskem,	mezi	obcí	Otnice	a	paní	učitelkou	Tere-
zou	Vodovou.

	 Dodatkem	 č.	2	 se	 mění	 odstavec	 III.	 Nájemní	 smlouvy,	 uzavřené	 dne	
17.	8.	2022,	kterým	se	pronájem	služebního	bytu	prodlužuje	na	dobu	urči-
tou	o	1	rok,	tj.	do	31.	8.	2024.	Ostatní	ustanovení	se	nemění.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 Dodatek	 č.	2	 k	 nájemní	 smlouvě	 na	 byt	

č.	1	nad	Zdravotním	střediskem,	kterým	se	prodlužuje	pronájem	bytu	do	
31.	8.	2024.

16.	Schválení	změny	provozního	příspěvku	pro	ZŠ	a	MŠ	Otnice	v	roce	
2023:

	 Zastupitelé	projednali	 žádost	 o	 schválení	 změny	provozního	příspěvku	
pro	Základní	školu	a	Mateřskou	školu	Otnice.	Z	důvodu	nákupu	myčky	
na	nádobí	do	nově	 rekonstruovaného	3.	oddělení	v	Mateřské	škole	se	
provozní	neinvestiční	příspěvek	ve	výši	52	407,52	Kč	mění	na	příspěvek	
investiční.	Celková	výše	příspěvku	pro	ZŠ	a	MŠ	Otnice	na	rok	2023	zů-
stává	zachována	v	původní	výši.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	změnu	provozního	neinvestičního	příspěv-

ku	ve	výši	52	407,52	Kč	pro	Základní	školu	a	Mateřskou	školu	Otnice,	na	
investiční.

17.	Vyhlášení	Cykloakce	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	–	schválení	věcné-
ho	daru:

	 Dne	28.	září	bude	obec	Otnice	ve	spolupráci	s	DSO	Ždánický	les	a	Polita-
ví	zajišťovat	akci	„	Vyhlášení	cykloakce	za	rok	2023“,	která	se	bude	konat	
v	prostorách	parku	před	ZŠ.	Součástí	této	akce	je	i	tombola	pro	účastníky.	
Pořádající	obec	zajišťuje	vždy	1.	cenu	do	tomboly.	Zastupitelé	projednali	
informaci	o	nákupu	věcného	daru	nad	20	000	Kč,	k	zajištění	„Vyhlášení	
cykloakce	za	rok	2023“.	Věcným	darem	bude	jízdní	kolo.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	nákup	věcného	daru	nad	20	000	Kč,	k	zajištění	

„Vyhlášení	cykloakce	za	rok	2023“.	Věcným	darem	bude	jízdní	kolo.	
18.	Změna	 č.	2	 Územního	 plánu	 obce	 –	 Smlouva	 o	 dílo	 Studio	 Re- 

gion	s.	r.	o.	Brno:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Smlouvy	o	dílo	mezi	obcí	Otnice	a	spo-

lečností	 Studio	 Region	 s.	r.	o.	 Brno,	 zastoupené	 jednatelem	 Ing.	 arch.	
Miloslavem	Sohrem,	na	zpracování	úplného	znění	Změny	č.	2	Územního	
plánu	obce	Otnice.	Obsah	díla	se	bude	 řídit	 schváleným	Návrhem	ob-
sahu	změn.	Dokument	bude	obsahovat	textovou	i	grafickou	část.	Návrh	
Změny	č.	2	ÚP	pro	veřejné	projednání	bude	vypracován	do	1.	11.	2023.	
Cena	za	vykonanou	práci	je	ve	výši	146	160	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 Smlouvu	 o	 dílo	 s	 firmou	Studio	Region	 s.	r.	o.	 

Brno,	zastoupenou	jednatelem	Ing.	arch.	Miloslavem	Sohrem,	na	zpraco-
vání	úplného	znění	Změny	č.	2	Územního	plánu	obce	Otnice.

19.	Cenová	 nabídka	 na	 vypracování	 projektové	 dokumentace	 –	 
PROUNI	CZ	s.	r.	o.:

	 Zastupitelé	 projednali	 předloženou	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	
PROUNI	CZ	s.	r.	o.	Brandýs	nad	Labem,	na	vypracování	projektové	do-
kumentace	a	zajištění	inženýrských	prací	k	záměru	obce	na	pořízení	4	ks	
polo	podzemních	kontejnerů	o	objemu	5	m³	a	1	ks	polo	podzemního	kon-
tejneru	o	objemu	3	m³,	v	prostoru	sběrného	hnízda	u	hřbitova,	za	cenu	
51	700	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	společnosti	PROUNI	CZ	s.	r.	o.	

Brandýs	nad	Labem,	ve	výši	51	700	bez	DPH,	na	zpracování	projektové	
dokumentace	a	zajištění	inženýrských	prací	k	záměru	pořízení	5	ks	polo	
podzemních	kontejnerů	do	obce.

20.	Výstavba	domu	pro	seniory:
	 Zastupitelstvo	projednalo	předloženou	studii	výstavby	„Nájemního	domu	

pro	 seniory“	 a	 záměr	 prodeje	 výstavbou	 dotčených	 pozemků	 ve	 vlast-
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Starostovy starosti

Z investičního hlediska plnění plánu akcí se nám 
přes prázdniny podařilo dokončit výstavbu nové ko-
munikace k Hudečkovému, na ulici Pančava. V dů-
sledku změny rozsahu díla, a tím i vzniku méně prací, 
využila obec této hodnoty, a po dohodě s dodavatel-
skou firmou Swietelsky stavební s.r.o, byly provedeny 
lokální opravy komunikací u kostela, v ulici Boženy 
Němcové a  v  ulici Lipová. K  zajištění dostatečného 
odtoku dešťové vody byly při realizaci komunikace 
k  Hudečkovému, oproti projektu, instalovány dva 
odvodňovací žlaby a  občanům, dotčeným stavbou 
komunikace, byly provedeny zemní a údržbové práce 
v okolí jejich domů. 

V měsíci srpnu začala dodavatelská firma Prostav-
by, a. s. realizovat dvě velké investiční akce obce. Tou 
první je rekonstrukce tenisových kurtů a druhou, již 
dlouho očekávaná realizace záměru využití prostoru 
v ulici Květná, kde vznikne nové parkoviště a dětské 
hřiště. Věřím, že se nám podaří do konce roku tyto 
dvě velké investiční akce dokončit ke spokojenosti 
všem. 

Na budově základní školy byla v  letních měsí-
cích provedena oprava střechy nad chodbou u šaten 
žáků. Střecha byla ve špatném stavu. Dřevěné desky, 
ke kterým byla připevněna plechová krytina, byly už 
tak shnilé, že bylo nutné provést opravu střechy. Při 
kontrole bylo zjištěno, že střešní krytina je ve špat-
ném stavu i na dalších částech střechy základní ško-
ly, proto bude nutné postupně investovat do celkové 
opravy střechy. O prázdninách jsme se též technicky 
i stavebně připravovali na otevření zrekonstruované-
ho třetího oddělení mateřské školy. Vše se nakonec 
podařilo včas dokončit a  tak doufám, že navýšená 
kapacita mateřské školy uspokojí požadavky rodičů 
a nižší počet dětí v jednotlivých třídách bude přínos-
nější pro děti i pro paní učitelky. 

V  obecních bytech nad zdravotním střediskem 
a v bytě u základní školy se nám během letních měsí-
ců podařilo vyměnit staré plynové kotle za nové, kon-
denzační. V obci též probíhá postupná výměna světel 
veřejného osvětlení. 

Obec má záměr v letošním roce realizovat zpraco-
vání Změny č. 2 Územního plánu obce. Na základě 
projednaných návrhů změn na Změnu č. 2 Územní-
ho plánu obce bude nyní realizační firma zpracovávat 
celkový návrh, který bude na konci roku předmětem 
veřejného projednání. 

Co napsat na závěr? Přeji vám všem, milí spoluob-
čané, klidné, nádherné a barevné prožití babího léta, 
dobrou úrodu na polích i  na zahrádkách. Ať potěší 
vaše srdce pohled na vypěstované plody přírody a vý-
sledek vaší snahy.

Pavel Mezuláník, starosta obce

Vážení spoluobčané, 
s  měsícem září končí prázdniny a  čas dovolených. 
Začíná nový školní rok a  přichází podzim. Dny se 
pomalu krátí, rána už bývají chladná. Nastává běžný 
pracovní režim – práce, škola, úklid kolem rodinného 
domu i na zahradě. Přesto je třeba vidět i  to hezké. 
Září je obdobím babího léta, úspěšných houbových 
výprav, sklízení plodů z našich zahrádek. Je nádherné 
pozorovat přírodu, která se během podzimu barví do 
žluta, červena i oranžova a vytváří nádherné scenérie. 
Vlastně každé roční období má svoje kouzlo. Jen je 
zapotřebí se vždy zastavit v každodenním shonu, na 
chvíli se ztišit a vnímat tu nádheru, kterou nám sama 
příroda nabízí. Taková každodenní vycházka do pří-
rody, vnímání zpěvu ptáků a pozorování zvěře, doká-
že s člověkem udělat opravdu velké věci. To bych chtěl 
potvrdit i na svém osobním poznání. Pokud tomu ne-
brání nějaké důležité povinnosti či nemoc, najdeme 
si s mojí rodinou každý den čas na hodinovou společ-
nou procházku do přírody. Nejenže se snažíme udělat 
něco pro svoje zdraví, ale vzájemné sdílení zážitků 
z  uplynulého dne a  vnímání okolní přírody dokáže 
i rozbouřenou mysl člověka zklidnit a naplnit radostí 
ze života. 

Věřím, že jste letní měsíce, využili k  odpočinku, 
setkávání se s přáteli a máte spoustu zážitků. I v naší 
obci to o  prázdninách žilo. Z  těch větších kultur-
ních akcí bych chtěl zmínit červnové Aloiské hody, 
červencové oslavy 140. výročí založení SDH Otnice, 
i srpnový Letní filmový festival. Mezi další akce, které 
jsme mohli prožít pod širým nebem, bych chtěl při-
pomenout Country večer s myslivci, dětské rybářské 
závody, nebo cestovatelskou přednášku manželů Pou-
líkových. Vám všem, kteří jste se podíleli na přípravě 
těchto kulturních akcí, patří mé velké poděkování za 
ochotu obětovat svůj čas pro druhé. 
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e Ohlédnutí za letním promítáním

Kino pod širým nebem k létu tak nějak už patří. Je 
to jiný zážitek než promítání v klasickém kinosále. 
A tak ještě než nastanou podzimní plískanice a vrá-
tíme se opět do kinosálu, ohlédněme se za právě 
zmiňovaným letním kinem.

Letos jsme ve sportovním areálu promítli celkem 
pět filmů. Převážně se jednalo o české komedie. Podle 
ohlasů lze říci, že výběr se nám opravdu povedl. Nej-
navštěvovanějším filmem se stala animovaná pohádka 
Kocour v botách: Poslední přání. Tento film navštívilo 
114 diváků. Hned za ním se umístil film Děti Naga-
na. Na tento český rodinný film dorazilo 99 diváků 
všech věkových kategorií. Třetí místo při návštěvnosti 
60 diváků obsadily filmy Indián a Ostrov. A 47 diváků 
zhlédlo českou komedii Buď chlap! Návštěvnost ovliv-
nilo především počasí, které nám tentokrát moc ne-
přálo. Den co den se stahovala mračna a teploty nebyly 
vždy zrovna letní. Ale ti, kteří se počasím nenechali 
zastrašit, odcházeli s úsměvem na tváři.

Teď už filmové nadšence opět s  radostí přivítáme 
v otnické kinokavárně. Pokud máte chuť, můžete nám 
sami doporučit filmy, které byste chtěli vidět v našem 
kině. Vaše návrhy, prosím, posílejte na e-mailovou  
adresu: kinokavarnaotnice@seznam.cz.

Děkuji všem, kteří se na provozu letního kina po-
díleli, a všem divákům, bez kterých by v  letním kině 
nebyla ta správná atmosféra.

Jana Štěpánková
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Nestyďte si říct  
O POTRAVINOVOU POMOC

Pomoc Je určenA Pro občAny SlAvKovSKA 

(Slavkov u  Brna, Bošovice, Heršpice, Hodějice, Holubice, Hostěrádky-Rešov, Hrušky, Kobeřice u  Brna, 
Křenovice, Lovčičky, Milešovice, Němčany, Nížkovice, Otnice, Šaratice, Vážany nad Litavou, Velešovice, 
Zbýšov) především:

– rodičům samoživitelům, vícečetným rodinám 

– rodinám v krizi, pěstounským rodinám 

– dětem a mladistvým v nepříznivé životní situaci

– seniorům a osobám zdravotně postiženým

– osobám žijícím v sociálně vyloučených lokalitách 
či osobám bez domova

– osobám, které pomoc potřebují a dosud jí 
nedokázali čerpat

Do výdejny se může dostavit člověk pouze na základě vydaného poukazu, který budou vydávat sociální 
pracovnice z odboru sociálních věcí Městského úřadu Slavkov u Brna (event. spolupracujících subjektů, jako 
jsou obce a neziskové organizace). 

Pokud budete mít zájem o spolupráci nebo potřebujete více informací, neváhejte nám zavolat, rádi Vám vše 
vysvětlíme. Kontaktní osoby:

Potravinová pomoc formou potravinových balíčků bude pravidelně vydávána potřebným. balíček 
bude připravován z aktuálně dostupného sortimentu a to včetně základní drogerie a dětské výživy 
a také kapacity regionální potravinové banky. 

PROJEKT	VÝDEJNY	POTRAVINOVÝCH	BANK	V	ČR

Projekt	podpořený	z	programu	Operační	program	Zaměstnanost	plus,	registrační	číslo	CZ.03.02.02/00/22_100/0001396,	
priorita	OPZ+:	2.	Sociální	začleňování.	Spolufinancován	Evropskou	unií.

Pro více informací můžete také oslovit starostu vaší obce, neziskové organizace a Úřad práce ve Slavkově u Brna.

lucie Horňáková, DiS.
tel.: 544 121 105 | 734 186 218

e-mail: lucie.hornakova@slavkov.cz

PhDr. Hana Pavezková, DiS.
tel.: 544 121 149 | 603 144 374

e-mail: hana.pavezkova@slavkov.cz
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ani spadaná jablka. Využít lze i vět-
šinu kuchyňských odpadů. A  ješ-
tě bychom se měli zbavit nešvaru 
naplnit popelnici vším možným za 
každou cenu. Klidně můžeme mít 
popelnici poloprázdnou, nebo ji 
nechat vyvézt jednou za měsíc. 

Zajímavým zpestřením byla 
otázka, která taška je přírodě nej-
více prospěšná, či nejvíce škodlivá: 
látková, igelitová, anebo papírová? 
Už máte jasný tip? Nejlepší je tako-
vá, která je používaná opakovaně, 
nikoliv jednorázově. Nejhorší je na-
opak ta, která je po jednom použití 
vyhozená. Byť do tříděného odpa-
du. Nejlepší odpad – žádný odpad. 

A proto bychom se měli zaměřit 
především na prevenci, na předchá-
zení vzniku odpadů. Až 80 % všech 
negativních dopadů na životní 
prostředí je totiž spojeno s  vlastní 
výrobou zboží. Co nejvíc zatěžuje 
životní prostředí? Výrobky na jed-
no použití. Recyklace sice dopady 
zmírňuje, ale vyžaduje nejen znač-

v  úterý 6. června navštívil naši 
obec milan Havel, který se dlou-
hodobě věnuje tématu odpadů 
v  ekologické organizaci Arnika. 
Prohlédl si naši vesnici, sběrný 
dvůr, sběrná místa s  kontejnery 
a také namátkově nahlédl do po-
pelnic. Zjistil, že více než polovi-
nu odpadů v  našich popelnicích 
bychom mohli vytřídit. odpoled-
ne se v naší knihovně uskutečnila 
přednáška o odpadech.

Co jsme se dozvěděli? Například, 
že v České republice produkují roč-
ně obce v  průměru kolem 400  kg 
odpadu v  přepočtu na jednoho 
obyvatele. Z tohoto množství vytří-
dí k dalšímu materiálovému využití 
zhruba 40 %. Máme stále velký po-
tenciál vytřídit více. Rozbory směs-
ného odpadu ukazují, že v  nich je 
50 až 70 % využitelných surovin 
(platí to i  pro naši obec). Největší 
podíl tvoří bioodpady. Do popelni-
ce rozhodně nepatří posekaná tráva 

Odpadům je nejlepší předcházet

né náklady, ale její možnosti jsou 
stále omezené. Například v  České 
republice se plastů materiálově vy-
užije kolem 40 %, celosvětově to je 
čtyřikrát méně. Přitom jejich spo-
třeba trvale roste. Spotřeba plasto-
vých obalů u  nás mezi roky 2003 
až 2020 vzrostla přibližně o  53 %. 
Abychom trošku přispěli ke snížení 
plastových obalů, tak všichni účast-
níci přednášky dostali malý dárek. 
Dáša Sloupová ušila ze záclon pytlí-
ky na pečivo, ovoce či zeleninu. Teď 
už záleží na každém z nás, jak často 
je použijeme. 

Jak odpadům předcházet? Na to 
si nejlépe každý odpoví sám. Každý 
jsme jiný, každému vyhovuje něco 
jiného. Z tohoto důvodu nemá smy-
sl řídit se tím, co dělá soused, niko-
ho nekritizovat, nesoudit. Pomoci 
nám může pravidlo 5R (či 5Z) – za-
mítnout, zredukovat, znovu použít, 
zrecyklovat, zkompostovat. To prv-
ní může být často nejefektivnější, 
redukovat zbytečnou spotřebu je 
poměrně snadné, opakovaně použí- 
vat lze mnoho věcí. Překročit svoje 
hranice může být dobrodružství. 

Přednáška se uskutečnila v rámci 
Týdne pro klima a její součástí byla 
i výstava na téma prevence odpadu. 

Prezentaci z  přednášky si mů-
žete prohlédnout na webových 
stránkách naší obce – Odpadové 
hospodářství – Předcházení vzniku 
odpadů. 

Jitka Bublová, Milan Havel, 
za organizátory přednášky
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gerii pro každodenní použití, jejíž 
nabídka se neustále zvyšuje. Nyní 
je to třeba toaletní papír, čistící pro-
středky, tablety do myčky a  další. 
Takto ušetříte spoustu korun, a  to 
se v dnešní době nesmírně hodí.

Zapojit se do výzvy je veli-
ce snadné, stačí si založit účet na  
e-shopu, vyřazené věci v  dobrém 
stavu zabalit, správně označit, re-
zervovat zdarma schránku online 
a  přes mobilní aplikaci vložit do 
sběrného kontejneru. Pokud je ba-
líček větších rozměrů, můžete jej 
odnést přímo do některé z  part-
nerských prodejen Genesis, kde 
najdete proškolený tým, který vám 
pomůže i  s  registrací. Kurýři poté 
balíček vyzvednou a  začne proces 
určení jeho hodnoty. Následně jsou 
vám připsány na účet kredity, za ty 
si pak můžete na oplátku udělat ra-
dost něčím novým vy. 

V  současnosti jsou v  naší obci 
umístěny dva kontejnery – na ulici 
Dědina a vedle hřbitova.

Třídění textilu je nyní ještě poho-
dlnější, a  člověk tak může získat 
i  něco zpět. ve spolupráci s  fir-
mou Textileco a.s. byly v  obci 
umístěny nové textilní kontejne-
ry. Firma zajišťuje sběr a  třídění 
nepotřebných věcí, jimž následně 
dává druhou šanci na využití. 

Chytré kontejnery nově obsahují 
dva úložné boxy. Do nich je možné 
zdarma adresně uložit nepotřebné 
věci, které jsou stále pěkné, funkční 
a vhodné k dalšímu použití.

V  rámci nového projektu  
EKO-VÝZVA (eko-vyzva.cz) máte 
nyní možnost dostat za tyto kousky 
zaplaceno formou kreditů, které se 
vám připíší na zákaznický účet ve-
dený na e-shopu Genesis (genesis-
-eshop.cz). Tímto způsobem vytří-

díte šatník, zbavíte se nenošených 
věcí či knih, ale zároveň na tom 
můžete i  vydělat a  do skříně něco 
nového za kredity opět pořídit.  
Ovšem není nutné za staré oblečení 
kupovat zase jen něco na sebe. Na 
e-shopu najdete i knihy, nebo dro-

Rozšiřujeme možnosti třídění textilu

Mapu všech rozmístěných kontejnerů naleznete také například  
na webových stránkách společnosti TextilEco a. s. (textil-eco.cz)

https://www.genesis-eshop.cz/eko-vyzva
https://www.genesis-eshop.cz/
https://www.genesis-eshop.cz/
https://textil-eco.cz/vyhledat-kontejner
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Tedy přes den bílé, hodinu před západem slunce tep-
le žluté a při západu (a pokud nutně potřebujeme, tak 
i po západu) sytě oranžové až rudé. Žel tyto poznatky 
nejsou ve společnosti příliš rozšířené a v dnešní době se 
stále více setkáváme s nadbytkem bílého světla v noci. 
Vývoj živého ekosystému v  souladu se slunečním zá-
řením byl 500 mil. let. Umělé osvětlení máme pouze 
140 let. Proto na špatné umělé osvětlení není živý eko-
systém přizpůsoben. Evoluce nepočítala s LED techno-
logií. Například člověk je denní tvor, ale hmyz, netopýr 
nebo kočka jsou aktivní v noci. Proto umělým osvět-
lením ovlivňujeme nejen kvalitu lidského spánku (vy-
plavování hormonu melatoninu), ale i mnoho nočních 
organismů, které ke svému přežití potřebují tmu.

U umělého osvětlení nejde jen o intenzitu a barevné 
spektrum zdroje světla, ale i o úhel dopadu světla.

Jaká barva světelného spektra nejvíce snižuje hladi-
nu melatoninu (hormonu spánku) v krvi člověka? Jed-
ná se o modrou nebo tyrkysovou. Sluneční svit při zá-

Umělé osvětlení a jeho vliv na naše zdraví
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padu obsahuje modrou složku minimálně. Slunce svítí 
rudě. Tím dává tělu signál, že přichází noc a máme jít 
spát. Co se stane, když si večer rozsvítíme LED display 
(LED lampu, mobil, notebook, televizi)? Začneme na 
sebe svítit bílou světelnou energii. Display nemá ale 
bílou barvu, jedná se o kombinaci barevného spektra. 
Nejvíc svítí v LED display modrá složka. V oku máme 
tři receptory na modrou, zelenou a červenou, tzn. re-
ceptory na krátkou, střední a dlouhou vlnovou délku. 
Modrá složka zasahuje nevizuální systém člověka, kdy 
buňky v  oku zachycují signál, že je den. Když buňka 
v oku dostane signál, že je den, nevyplavuje tělo me-
latonin a  tělo neregeneruje. Tím si snižujeme kvalitu 
života a zdraví. Je třeba počítat i s tím, že hormon me-
latonin se začne vyplavovat asi 90 minut po tom, co 
oko nezachytí modrou složku světla. Proto je třeba cca 
90 min před tím, než plánujeme jít spát, přestat na sebe 
svítit osvětlením, které obsahuje modrou složku světla. 
Když budeme dostatečně a kvalitně spát, ovlivníme tím 
výrazně naše zdraví. Pro kvalitní spánek potřebujeme 
mít splněné dvě podmínky: tmu (takovou, abychom si 
neviděli na špičku nosu) a noc.

Osvětlení v domácnosti si můžeme ovlivnit sami, ale 
veřejný prostor má být nasvícen s ohledem na veške-
ré živé organismy. Některým lidem zasahuje veřejné 
osvětlení do soukromí, to už je potřeba řešit. Proto by 
mělo být veřejné osvětlení kvalitní a pouze tam, kde je 
to nutné. Lampy veřejného osvětlení (VO) by měly být 
nízké, měly by svítit přímo dolů a  nasvětlovat pouze 
to, co je třeba. Měly by svítit nízkou intenzitou a měly 
by svítit červenou nebo oranžovou barvou. Staré lam-
py VO se sodíkovou výbojkou, které máme většinou 
v obci instalované, splňují požadavek na barvu, ale jsou 
energetická náročné. A proto se jich většina obcí snaží 
vyměnit za úspornou LED technologii. Měli bychom si 
však uvědomit, že úspora energie by neměla být pouze 
jedinou podmínkou. Všeobecně LED lampy svítí bíle, 
obsahují modrou složku barevného spektra, a  proto 
jsou do veřejných prostor nevhodné. 

Vítám a  oceňuji snahu zastupitelů obce přihlížet 
k ochraně zdraví občanů a chránit přírodu natolik, že 
začali řešit s dodavatelskou firmou VO možnost nale-
pení oranžové fólie na již nově instalované LED lampy 
VO. Dále velmi oceňuji zapojení obce do akcí jako byla 
Hodina Země, kdy se VO v obci na celou noc vypnulo. 
Dává se tím najevo nutnost snižování světelného smo-
gu a  snižování finančních prostředků vynakládaných 
na noční osvětlení obcí a měst.

Navraťme prosím společně noci tmu.

Gabriela Hatláková | Zdroj: www.bilesvetlo.cz

Překvapím vás, když vám řeknu, že se světlo sklá-
dá z různých složek barevného spektra? A že umělé 
osvětlení nemá stejné složení barevného spektra jako 
to přirozené od slunce? Právě různé kombinace ba-
revných složek (vlnových délek světla) mají zásadní 
vliv na člověka a  živý ekosystém. například lidský  
organismus se řídí cirkadiánním rytmem, který prá-
vě ovlivňuje světlo. Proto je pro nás důležité svítit 
umělým světlem stejně tak, jako na nás svítí slunce. 
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vám vše vyřeší od A do Z i s pří-
padnou instalací fotovoltaiky či 
fototermiky, klidně si od nich ne-
chejte zaslat nabídku, popř. návrh 
smlouvy, ale rozhodně jim hned 
nic nepodepisujte. 

Napřed si prověřte, zda tato 
firma má potřebná opráv-

nění k  takové instalaci, popř. 
k  podepsání odborných posud-
ků, které jsou povinnou přílohou 
žádosti o  dotaci – lze se obrátit 
ohledně prověření přímo na nás 
a  probrat tuto nabídku s  námi, 
vše je pro vás zdarma, anebo 
prověřit danou firmu na stránce  
https://refsite.info/. 

Zaměřte se také na to, zda 
se nejedná pouze o smlou-

vu na zprostředkování takové 
služby.

Promyslete, zda kromě 
ohřevu vody (systému FVE 

nebo FTE) nechcete řešit např. vý-
měnu oken, vchodových dveří či 
další opatření zateplení (fasádu, 
stropy, střechu či podlahy)  – žá-
dost v rámci Nové zelené úsporám 
Light lze totiž na danou nemovi-
tost podat pouze jednou, tzn. již 
v  ní musí být obsaženo všechno, 
o čem uvažujete. Některé firmy na 
FVE totiž tyto informace o dalších 
možnostech vůbec nesdělují a tím 
ochuzují klienty o čerpání dalších 
dotačních prostředků.

Pokud budete chtít ohledně do-
tace Nová zelená úsporám Light  
poradit, pomoct s podáním, nevá-
hejte se na nás obrátit, vše souvise-
jící s vyřízením dotace je pro Vás 
zdarma. 

 Dana Adamcová

Ale vyskytl se takový nešvar. 
Tak jako s  každým dotačním ti-
tulem se vždy objeví někdo, kdo 
chce profitovat na důvěřivosti 
žadatelů. Za poslední dobu se 
s  tímto jednáním, které může 
být do budoucna pro žadatele 
velkým problémem, setkáváme 
pomalu každý den (především se 
to týká systémů na ohřev vody). 
Státní fond životního prostředí 
(SFŽP) již vydal varování před 
společnostmi  např. Alpha Solar 
systems  s. r. o. a  Národní dotační 
centrum s. r. o.

Dovolujeme si tak na vás a vaše 
blízké apelovat, pokud vás přímo 
osloví firma a  bude nabízet, že 

NOVÁ ZELENÁ ÚSPORÁM LIGHT

Životní prostředí

Již to bude třičtvrtě roku, co 
se věnujeme podávání žádostí 
v  rámci dotačního titulu nová 
zelená úsporám light, který 
je zacílen na nízkopříjmové 
domácnosti: na seniory, oso-
by pobírající invalidní důchod 
III.  stupně, nebo domácnosti 
s příspěvkem na bydlení. v rám-
ci jednotlivých nemovitostí je 
možné řešit opatření na zateple-
ní a nově na fototermický či fo-
tovoltaický systém ohřevu vody. 
máme za sebou přes 300  po-
daných žádostí, a  již dokonce 
přes 80 úspěšně zrealizovaných 
a ukončených projektů.

2.

3.

1. Jak pracujeme?
	 Na	 základě	 telefonické	 do-

mluvy	si	s	potenciálním	žada-
telem	 domluvíme	 1.	 schůzku	
v	 dané	 nemovitosti,	 kde	 pro-
bereme,	 jaké	 jsou	 podmínky	
a	pravidla	dotace	a	pořídíme	
fotodokumentaci	 stávajícího	
stavu	(např.	nafotíme	původní	
okna,	dveře,	které	si	přeje	ža-
datel	 prostřednictvím	 dotace	
vyměnit	za	nová).	

	 S	žadatelem	se	poté	domluví-
me	na	termínu	schůzky	u	nás	
v	kanceláři	na	OÚ	v	Hruškách	
u	Slavkova,	kde	s	žadatelem	
žádost	 podáme	 do	 systému	
SFŽP.

	 Samotné	 schválení	 podané	 
žádosti	 ze	 strany	 SFŽP	 trvá	
do	 dvou	měsíců,	 peníze	 při-
jdou	 na	 účet	 žadatele	 do	
14	dnů	od	schválení	podané	
žádosti.

Kontakty	 na	 pracovníky	 MAS	
Slavkovské	bojiště,	z.s.,	kteří	vám	
rádi	 pomohou	 a	 poradí	 ohledně	
Nové	zelené	úsporám	Light:

Petr	M.	Vaněček,	 
tel.	777	864	704,	 
vanecek@slavkovskebojiste.cz

Dana	Adamcová,	 
tel.	732	512	635,	 
adamcova@slavkovskebojiste.cz	

Kateřina	Zacpalová,	 
tel.	605	373	684,	 
zacpalova@slavkovskebojiste.cz	

https://refsite.info/
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ve středu 1. června jsme slavili 
Den dětí a zároveň začal Týden 
čtení dětem. v naší knihovně se 
uskutečnilo další tvořivé odpo-
ledne. 

Dáša Sloupová nás zasvětila 
do tajů origami a vyprávěla nám 
smutný příběh japonské dívky 
Sadako, která byla ve dvou letech 
vystavena radiaci atomové bomby 
v  Hirošimě. Starověká japonská 

Knižní stezka okolo radnice
Děti se na Den dětí vydaly na Knižní stezku, kterou nám pomohly zor-
ganizovat Monika Matoušková a Vanda Svobodová. Malí čtenáři prochá-
zeli stezku sami. Děti, které ještě neuměly číst, ji prošly se svými rodiči. 
Kdo obešel všechna stanoviště a odevzdal vyplněný list se správnými od-
pověďmi, mohl si vybrat malou odměnu dle svého přání. Knižní stezku 
máme vypůjčenou z MAP Slavkov u Brna. 

co si odnesou do života, je na nás na rodičích.
Tento slogan najdete na plakátech projektu „Celé Česko čte dětem“, do 

kterého se naše knihovna v letošním roce opět zapojila. Součástí projek-
tu je Týden čtení dětem, a tak jsem ve středu 7. června odpoledne pozva-
la do knihovny maminky s dětmi. V knihovně jsme se usadili na polštáře 
a deky a četli jsme ekologickou pohádku o Pytlíkovi a Flašce, která je 
vtipná, dobrodružná a zároveň i romantická. Knížka Pytlík a Flaška je 
netradiční. Proč? Můžete si ji vypůjčit v naší knihovně a uvidíte. 

V pondělí 26. června bylo u knihovny veselo. I když 
bylo horko a sluníčko svítilo o sto šest, přišlo hodně 
dětí malovat obrázky, které jim přiblížily prázdniny. 
Potěšilo mě, že přišly i děti ze školní družiny s paní 
vychovatelkou Martinou Tomašíkovou. 

Obrázky se všem povedly. Někoho čekala cesta 
k  moři, jiného cestování vlakem. Kluci se těšili na 
fotbalový kemp. Holky malovaly kytičky, sluníčko, 
duhu ... 

Věřím, že se všem dětem jejich prázdninová přání 
splnila. Po třech letech obrázky poprvé nesmyl noční 
déšť. Dokud nevybledly, zpestřily parkoviště u  rad-
nice. 

Okna knihovny se proměnila v rozkvetlou louku

Obrázky na parkovišti letos poprvé nesmyl do rána déšť

legenda slibuje, že kdo složí tisíc 
jeřábů, tomu bohové splní přání. 
Podle některých příběhů zaručí 
složení jeřábů věčné štěstí, dlouhý 
život, nebo uzdravení z nemoci či 
úrazu. Maminky s  dětmi skláda-
ly jeřáby ze stránek  vyřazených 
knih. 

Přebornicí ve skládání se stala 
Monika Ingrová, která má ne-
smírně šikovné ruce a  pomáhala 
skládat jeřáby i ostatním. Na kon-
ci prázdnin přinesla do knihovny 
plnou tašku papírových jeřábů. 

Holky a  kluci opět krásně vy-
zdobili okna knihovny květinami 
všech tvarů a barev. 
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Obecní knihovna

S knížkou do života
V  úterý 18. července jsme se dopoledne sešli 
v  knihovně s  maminkami a  jejich malými dětmi. 
Těší mě, že si maminky udělají čas a přijdou s malý-
mi „nečtenáři“ do knihovny. Mám radost, když při-
nesou ukázat knížky, které mají doma, které se jim 
osvědčily při čtení s dětmi. Tentokrát jsme ani všech-
ny knížky nestihly prohlédnout. Jelikož bylo venku 
krásné letní počasí, využili jsme Knižní stezku a  se 
staršími dětmi jsme ji obešli. Čas s dětmi utekl jako 
voda a před polednem jsme se rozloučili. Jsem ráda, 
že se s  maminkami i  dětmi jednou za dva měsíce 
scházíme. Jsem přesvědčená, že čtení je základ a ro-
diče tak svým dětem připravují skvělý start do života. 

Nejen to, ale spoustu dalších zajímavostí jsme se dozvě-
děli na cestovatelské přednášce Jany a  Vladimíra Pou-
líkových ve středu 16. srpna. Tentokrát jsme se nesešli 
v knihovně, ale v krásném prostředí farní zahrady. Před-
náška pod hvězdami byla úžasná. S oblíbenými cestova-
teli jsme se přesunuli na tropické pláže, k mohutné řece 
Mekong, i do pulsujícího hlavního města Phnom Peng, 
plného motocyklů i  trhů s místními produkty. Ukáza-
li nám také druhou tvář Kambodže – hazard či nekalé 
praktiky na hranicích. Největším pokladem této země 
jsou lidé, kteří jsou přátelští a stále se usmívají. Přestože 
jejich životní podmínky jsou mnohem horší než ty naše. 
Leonka Leváková s  Míšou Kašpaříkovou se postaraly 
o výborné občerstvení. Víte, že 16. srpna je Mezinárod-
ní den rumu? Ten jsme si mohli dát v míchaném nápo-
ji Cuba libre. Byl vynikající. Nechybělo čepované pivo 
a další skvělé míchané nápoje. Jen na víno jsme zapo-
mněli. Tak příště. Děkuji všem, kteří se podíleli na orga- 
nizování i  všem, kteří přišli. Věřím, že to pro všechny 
bylo příjemné setkání. 

Procházka, piknik a hry u rybníka 
V úterý 22. srpna byl tropický den. Horko, sluníčko pá-
lilo, vzduch se ani nehnul. Ale my jsme to nevzdaly a vy-
razily na procházku. Hned po osmé hodině ranní jsme 
se sešly s dětmi v knihovně. Nejdřív jsme si zahrály no-
vou stolní hru Písmenožrout. Načepovaly jsme si vodu 
a vyšly do terénu. Cílem byl rybník Sadkov, kde jsme si 
rozložily deky, posvačily, ochladily si aspoň nohy v pří-
jemně studené vodě v  rybníku. Potom jsme si zahrály 
karty a  také jsme vyzkoušely jednu aktivitu z kritické-
ho myšlení. Holky to výborně zvládly. Podívaly jsme se 
ke studánce směrem na Bošovi-
ce, ale netekla tam voda a  bylo 
tam hodně bláta. Vrátily jsme se 
do vesnice a  nachystaly jsme si 
společný oběd. Palačinky. Byly 
vynikající. Čas rychle ubíhal. 
Ani jsme nestihly domalovat 
obrázky, co jsme všechno zažily. 
Musím pochválit všechny holky, 
které přišly a  v  takovém par-
nu zvládly i  náročnou cestu do 
prudkého kopce. Bylo to fajn.

Milé čtenářky, milí čtenáři, máte-li tipy na dobré kni-
hy, nápady, jaké akce uspořádat v knihovně, koho po-
zvat, či jiné přání, napište na e-mail: knihovna@otnice.cz  
nebo přijďte do knihovny během otevírací doby v pon-
dělí (11:00–18:00) a ve středu (9:30–16:00). Pokud máte 
doma přečtené novější knihy, budu ráda, když je věnuje-
te naší knihovně. 

Jitka Bublová, knihovnice

Máte-li chuť, můžete se k nám přidat. Další setkání bude v úterý 31. října od 10 hodin v knihovně. 

Kambodža – země,  
jejíž král mluví česky
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Letošní farní den byl protkán spous-
tou krásných i  napínavých zážitků. 
V  dopoledních hodinách se konala 
na farní zahradě oslava „zlaté svat-
by“ manželů Falcových ze Znojma, 
kteří jsou přátelé pana faráře O. Pav-
la a Hany Skleničkové, která jim toto 
překvapení připravila. Jenže. Zlatá 
svatba skončila, obloha se zatáhla 
a  začalo vydatně pršet. Proto také 
přípravy farní zahrady na odpolední 
setkání probíhaly ne „mezi kapkami 
deště“, ale „mezi proudy vody“. Od-
poledne se obloha opět rozjasnila, 
vyšlo slunce a  bylo krásně. Ale ve-
čer, po skončení programu, přišla do 
obce velká bouřka se silným větrem, 
který polámal v  okolí obce stromy, 

a tak členové SDH byli povoláni k zá-
sahu, a ne jednou, ale hned třikrát.

Samotné farní odpoledne začalo 
v 15 hodin v kostele sv. Aloise, kde 
bylo předneseno poděkování Bohu 
za prožitý čas prázdnin a  dovole-
ných, společně s prosbami za všech-
ny občany, za mír ve světě a za naši 
obec. Program svými zpěvy a  nád-
hernou hudbou provázela a  dopl-
ňovala rodina Horákova z  Bošovic. 
Od 16 hodin pak na farní zahradě 
pokračoval program v  podobě vzá-
jemného setkání přítomných obča-
nů, výborně zajištěného občerstvení 
od členů SDH Otnice a také, jak bývá 
zvykem, bylo slyšet mnoho krásných 
zpěvů od Cimbálové muziky Lália 

z  Velkých Bílovic. Prostě nádherně 
prožitý celý den, se vším všudy, jak 
nám ho Bůh daroval. Věřím a dou-
fám, že i  ostatním přítomným se 
farní odpoledne líbilo, že příští rok 
přijdou opět v tak hojném počtu.

Dobrovolné vstupné bylo věnová-
no na restaurování a opravu obrazu 
sv.  Aloise z  hlavního oltáře kostela. 
Vybralo se celkem 15 000,– Kč. 

Na tomto místě patří velké po-
děkování všem, kteří se jakýmkoliv 
způsobem podíleli na přípravě far-
ního dne, zvláště pak místostarostovi 
obce, členům a členkám SDH Otnice 
a farnosti Otnice.

Pavel Mezuláník

Farní odpoledne

Jak bývá zvykem, a možná i novou tradicí, vždy poslední srpnovou 
sobotu v roce, pořádá Římskokatolická farnost ve spolupráci s SDH 
otnice farní odpoledne. To letošní připadlo na sobotu 26.  srpna. 
A  snad to taky už bývá zvykem, že i  když počasí nepřeje, tak po 
dobu setkání na farní zahradě se každým rokem nádherně vyčasí. 
Zahrada je prozářená sluncem a teplem. Asi nás bůh má opravdu 
rád, že nám vždy dopřeje prožít klidné a příjemné odpoledne. 
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Otnická scholička

Možná nejdříve milý zážitek z jednoho farního od-
poledne, kde jsem působil jako kaplan. U nás ještě 
služba v nedělní odpoledne, a pak setkání s nimi. 
A  je dobře, když to není do puntíku naplánova-
né. Tak jsem si mohl povykládat s manžely, kteří 
původně ani nepočítali, že vyrazí na akci. Manžel 
totiž je na vozíčku a zřejmě chtěl mít klid. Navrhl 
jsem, že vystřídám paní a vozík zvládnu. Ještě že 
jsem měl dobrého „poradce,“ je tam přece jen ne-
rovný terén. Vzali s sebou i dvě vnoučata. Zůstane 
mi v srdci jejich společná nesnadná cesta.

Druhá zkušenost je o tom, jak jsem míjel něja-
ké študáky u  školy. Stáli před vchodem a  zabrali 
část chodníku. Při obcházení jsem se dostal na sil-
nici a tam zase já zavazel v provozu. Nevím, jaké 
z toho může být ponaučení, asi pro každého něco. 
Někdo by dodal, když nešlo o život, tak…

Rád bych přidal příběh z  knihy Požehnání pro 
duši (nakladatelství Portál, autor Bruno Ferrero). 
Když jsem o  tomto příspěvku uvažoval, nějak mi 
do toho zapadal, tak je zde a nese název Malá po-
chvala.

Byla jednou jedna malá pochvala, která chtěla 
být veliká. Bylo to sotva zašeptané „Výborně!“ do-
provázené upřímným úsměvem, ale její maminka 
ji laskavě pohladila po hlavě a řekla jí: „Obávám se, 
že zůstaneš vždycky jen maličkou pochvalou. Ale 
pamatuj si, že i malá chvála má velkou moc.“

Když ta malá chvála chodila po světě, potkala 
jednoho muže, který myl zrovna auto. „Můžu tě 
trošičku zahřát u srdce?“ zeptala se nesměle.

„Ale prosím tě! Myju to auto za peníze. Pochva-
ly, lichotky a díky jsou jen pro smích. Všechno, co 
dělám, má svůj účel. Nějaké chvalozpěvy jsou k ni-
čemu!“ Malá pochvala neřekla ani muk a šla dál. 

Potkala jednoho chlapce a  pozdravila ho: „Ahoj, 
jsem děkovná pochvala. Můžeme být spolu?“

Chlapec z  toho byl v  rozpacích. „Pche, chvála! 
Díky za co? Za ty úkoly, co je teď musím dělat? 
Za kolo, které má pneumatiku nadranc? Za bráš-
ku, který pořád jen řve? Ne, život je otrava!“ Malá 
pochvala se smutně vytratila. To už opravdu není 
nikdo, kdo by uměl říct: „Díky, to je hezké, co dě- 
láš“?

Sedla si na lavičku vedle jedné staré paní. Svěřila 
se jí s tím, že je malá pochvala, a nabídla jí přátel-
ství. „Pochvala pro koho?“ vyhrkla ta paní nazlobe-
ně. „Pro moje děti, které se na mě pomalu ani ne-
podívají? Nebo pro doktora, který mě už celé roky 
jen balamutí a kde nic tu nic?“ „Třeba bys mohla 
trochu chválit Boha,“ navrhla jí nesměle pochvala. 
„Propánajána!“ vyhrkla paní. „Vždyť není neděle! 
Žádné chválení nebude.“ Malá pochvala dotčeně 
pokračovala: „Jsi naživu, máš kde bydlet, máš co 
jíst, můžeš se dívat na slunce a  květiny…“ „A co 
to má co dělat s mým revma a mojí osamělostí?“ 
přerušila ji ta stará paní.

Malá chvála sklíčeně a poraženecky odešla. Mys-
lela si: „Všichni se ptají proč. K čemu je to dobré. Je 
to pro mě moc těžké! Jenže já jsem jedna z nejdů-
ležitějších věcí v životě: žít, milovat a chválit. Jestli 
život stojí za to, aby se žil, tak stojí také za to ho 
milovat a tím pádem stojí za to ho chválit. A jak 
bychom mohli nechválit a neděkovat tomu, kdo ži-
vot vynalezl?“

A opravdu, kde se malá chvála zastavila, tam byl 
svět hned o něco hřejivější a světlejší.

Děkuji za možnost se s vámi podělit.

P. Pavel Buchta

Zážitky a zkušenosti

Známe to všichni, vždyť to není tak dlouho, když jsme se dělili o zážitky z dovolených a prázdnin.  
Měl jsem v posledních dnech také, dva, o které snad stojí za to se rozdělit.

Již čtvrtým rokem se jednou měsíčně schází malí 
i  velcí a  nacvičují písničky na nedělní mše svaté. 
Přestože se někteří zpěváci a  hudebníci postupně 
vystřídali, tak pevné jádro zůstává a s plným nasa-
zením cvičí a zpívá za doprovodu kytar a flétniček.

Zpravidla zpíváme v kostele první neděli v mě-
síci, před kterou se sejdeme ve středu v  16 hodin 

v  Centru volného času Otnický SAD nad poštou, 
kde vše společně nacvičíme.

Zveme nejen děti, ale i dospělé, kteří rádi zpívají, 
aby se k nám přidali. A jak řekl Elton John: „Hudba 
má schopnost uzdravovat“.

Radka Kubátová
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Dne 30. června proběhlo na sále 
školy slavnostní zakončení škol-
ního roku. Žáci přišli na zakon-
čení školního roku slavnostně 
oblečeni a myslím, že řada z nich 
bude mít na závěr školního roku 
hezkou vzpomínku.

Nejdříve na sále školy ředitel 
školy pozdravil všechny přítomné 
žáky i zástupce zřizovatele. Násled-
ně pozval Dagmar Sloupovou, jež 
za otnické zahrádkáře předala ceny 
nejúspěšnějším žákům, kteří se za-
pojili do fotografické soutěže týka-
jící se Přírody okolo nás. Ocenění 
převzali: Tomáš Sloup, Jakub Jozí-
fek, Jitka Peksová, Aneta Samcová 
a Kristýna Piešťanská. Zástupkyně 
ředitele Dagmar Kovaříková oce-
nila nejúspěšnější žáky v  literár-
ně-výtvarné soutěži Voda štětcem 
a básní.

se symbolicky rozloučili krásným 
tancem. Poté jsme přešli na obec-
ní úřad, kde proběhlo slavnostní 

Slavnostní zakončení školního roku 2022/23

Ředitel školy následně vyzval 
žáky, kteří byli navržení třídními 
učiteli, aby převzali pochvalu ředi-
tele školy. Ti nejúspěšnější obdrželi 
diplom ředitele školy s poukázkou. 
Poté mezi žáky 9. tříd a 8. tříd pro-
běhla výměna symbolického ma-
záckého žezla a ředitel školy se roz-
loučil s dvěma pedagogy, Renatou 

zakončení školního roku za účasti 
třídních učitelů, ředitele školy, sta-
rosty i místostarosty a v neposlední 
řadě také rodičů i prarodičů. Jsme 
velmi rádi, že si udělali čas a přišli 
se podívat na slavnostní rozloučení 
svých dětí. Každý zúčastněný pro-
nesl několik vhodných vět, které 
nabádaly žáky hlavně k zodpověd-
nosti. Žáci se rozloučili krátkým 
proslovem o  zážitcích, které jim 
škola dala a na co budou rádi vzpo-
mínat. Za  žáky 9. tříd také přišli 
mladší spolužáci, kteří se s  nimi 
rozloučili pěknou básní (Dorota 
Krejčí a  Šimon Král) a  kulturní 
pásmo doplnila skladbou Magda 
Pavlovcová a  pěvecký sbor žáků 
II.  stupně pod vedením Lenky 
Kurdíkové. Při skladbě Loučení 
měla řada z nás slzy na krajíčku.

Třídní učitelé Dana Skaláková 
a Dominik Gryč, ředitel školy i pan 
starosta pronesli několik slov, které 
žákům zpříjemnili tuto slavnostní 
chvíli.

 Hynek Zavřel

Michálkovou a  Miroslavou Fojtů, 
které z  důvodu dojíždění odchází 
na jiné pozice do Brna.

Poté už byl vyhrazen prostor 
žákům 9. A a  9. B třídy, kteří se 
rozloučili proslovem, jenž se týkal 
jejich školních zážitků a jejich vy-
jádření, na co budou v souvislosti 
se školou rádi vzpomínat. Na zá-
věr žáci 9. tříd pustili různé foto-
grafie a  videa z  různých školních 
akcí a  paní učitelky, či asistentky 
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Za odměnu nás 9. června čekal připravený pro-
gram v  místní knihovně. Během pár minut se celá 
naše třída ocitla v  Písmenkovém království, uhádla 
spoustu hádanek a  vyhledala zadaná písmena. Jako 
skutečný rytíř řádu čtenářského byl každý žák pa-
sován na opravdového čtenáře, který na závěr svým 
podpisem potvrdil slib, že se „budu ke knihám chovat 
opatrně a s úctou“. Ve vší vážnosti a s odhodláním, že 
tímto dnem naše píle a kázeň nekončí, jsme se vraceli 
opět ke svým povinnostem.

Za tento poučný, zábavný program a  darovanou 
knihu o  Edmondovi vděčíme paní knihovnici. Tak-
též velké díky patří panu starostovi, který nás svými 
rytířskými atributy přenesl do doby dávno minulé 
a  zpřítomnil tak žákům, že „rytířské chování“ jako 
slušnost, pracovitost a opravdová statečnost není žád-
nou minulostí ani přežitkem… 

Moc děkujeme.

Anežka Husáková

na konci každého školního roku učitel s žáky společně vyhodnocuje a zamýšlí se, v čem se posunuli kupře-
du a kde naopak je třeba „pořádně zabrat“. mnohdy zjišťujeme, že snad ani nejde o dlouhé vysedávání nad 
domácími úkoly, ale že jednoduše stačí doma najít krátkou, ale pravidelnou chvilku, kdy se oddáme tvrdé 
práci. Disciplíně, která sice bolí, ale postupně se začíná ukazovat, že se vyplatí. Zažíváme totiž více radosti 
a úspěchu ve škole a dokážeme lépe čelit těžkostem, které do života prostě přicházejí. A že tvrdá dřina na 
sobě během 1. třídy není žádná pohodička, to už teď s žáky víme.
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ve čtvrtek 8. června se ve Slavkově u brna konaly pod 
patronací starostů obcí Ždánický les a Politaví atle-
tické závody. Ty ukázaly, jak jsou naši žáci šikovní. 

Ve velké konkurenci ze 16 škol se naši žáci vůbec 
neztratili. Naopak přivezli dva poháry! Soutěžilo se ve 
skoku dalekém, běhu na 60 m, hodu kriketovým míč-
kem a štafetovém závodu. V kategorii žáků 1.–2. třídy 
soutěžili úspěšně: Hynek Bosák, Josef Sekanina, Vik-
torie Kyprová a  Antonie Zapletalová. Získali skvělé 
třetí místo, které bylo oceněno pohárem. V kategorii 
žáků 3.–4. tříd byli úspěšní žáci: Vladimír Kypr, Leo-

pold Šebr, Antonie Sekaninová a Kateřina Jelínková. 
Dosáhli výborné 2. místo. Vedení školy i naši učitelé 
chtějí tímto poděkovat žákům a žákyním za výbornou 
reprezentaci naší školy a za získání krásných pohárů, 
které budou krášlit prostředí sálu školy. Děkujeme 
učitelům, kteří se s žáky připravovali a taktéž krouž-
ku atletiky, který dlouhodobě pomáhá ke zkvalitnění 
sportovní přípravy našich žáků. Na dopravu a občer-
stvení finančně přispěl zadavatel akce, proto to bylo 
pro žáky ještě příjemnější. 

Hynek Zavřel a Tomáš Kociňák

Sportovní kukátko

Atletické závody pro mladší žáky ve Slavkově u Brna
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Když prázdninovým aktivitám odzvonilo, svolali jsme 
s kolegou vodníkem lidský potěr ke mně Na Zumr. To se 
ví, že víla nemohla chybět a myslím, že jsme si odpoledne 
společně užili. Úroda žabince se v  létě opravdu vydaři-
la. To mu asi svědčí ta čerstvá voda. Inu, nový rybník je 
nový rybník. Málo se to o mně ví, ale potrpím si na sta-
tistiku. A proto jsem využil děti k tomu, aby mi spočítaly 
ryby ve vodě a roztřídily podle velikosti. Dále si droboť 
mohla vyzkoušet, že šití při měsíčku není žádný med. 
Nejvíce jsem však ocenil pomoc dětí při věšení prádla, 

Je ti 4–15 let? rád(a) píšeš nebo 
kreslíš? máš skvělou fantazii? Po-
kud jsi odpověděl(a) třikrát ano, 
tak je tato soutěž právě pro tebe. 

Soutěžní kategorie: 
– PRÓZA (1.–5. třída), 
– POEZIE (1.–5. třída), 
– PRÓZA (6.–9. třída), 
– POEZIE (6.–9. třída), 
– VÝTVARNÁ (MŠ a 1. třída, 

mohou být i skupinky – 
max. 5 dětí)

Soutěžní práce: 
•	 Můžeš	 napsat	 povídku,	 pohádku,	

esej, báseň, apod.
•	 Komiks	patří	do	kategorie	próza.
•	 Rádi	si	přečteme	1	až	3	strany	ve	

formátu A4.
•	 Výtvarné	 dílo	 je	 bez	 omezení.	

Můžeš odevzdat do soutěže např. 
kresbu, koláž nebo i 3D model.

•	 V knihovně	odevzdej	svoji	literár-
ní nebo výtvarnou práci a přihláš-
ku do soutěže.

•	 ukončení soutěže do 20. 12. 2023

Projekt „Jižní Morava čte“ pořádá 
Moravská Zemská knihovna Brno ve 
spolupráci se zapojenými knihovna-
mi Jižní Moravy a za finanční pod-
pory JMK a dalších sponzorů. Všem 
tímto za hmotnou, finanční i mediál- 
ní podporu děkujeme! Více infor-
mací zjistíš v místní knihovně nebo  
na webu www.jiznimoravacte.cz

Soutěž NEKONEČNÝ SVĚT FANTAZIE

na to už mi zkrátka nezbyly síly. Děti to zvládly na výbor-
nou, a tak místo sbírání dušiček jsme děti s kolegy odmě-
nili dobrotami vpravdě vodnickými. Žížalky a žabky se 
dětem jistě ještě dlouho kroutily v mlsných papulkách.

Za sebe mohu říci, že pozdní odpoledne na novém 
otnickém rybníku, na mém rybníku, jsme využili do po-
slední kapky. Ještě jsem pak do soumraku z hráze pozo-
roval spokojené rodinky, jak se vracejí zpátky do svých 
domovů.

vodník Zumrák

Vodnický piknik Na Zumru
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letní akce jsou za námi a do zimních ještě chvilka chybí. Pojďme si zpestřit i podzim.

Strašidlácká stezka 
(od 30. října až do 5. listopadu 2023)

Vydejte se s dětmi na Strašidláckou stezku po sto-
pách kouzelných bytostí, tvorů a strašidel. 

V týdnu od 30. 10. do 5. 11. budou u nás v Otni- 
cích připraveny dvě procházkové trasy. Jedna pro 
naše nejmenší, aby se jim dobře spalo, a  druhá 
pro ty větší odvážlivce, kteří mají rádi tajemno. 
Malé strašpytlíky i  větší Nebojsy, kteří odevzda-
jí vyplněný kvíz, odměníme za statečnost malým  
dárečkem.

Výtvarná soutěž 
pro děti o knižní ceny

Milé děti, nasajte inspiraci třeba na naší strašidlác-
ké stezce a ponořte se do světa fantazie. Moc dob-
ře už víme, že u nás v Otnicích žijí vodníci i víla, 
chodí k nám Mikuláš s čerty a andělem, prohánějí 
se nám tu každý rok čarodějnice. Tato kouzelná 
stvoření už známe. Chcete poznat další? My také. 
Můžete nám je představit právě vy. Vymyslete by-
tosti do lexikonu otnických stvoření a strašidel. 
Ukažte nám čarovné tvory, kteří s námi pozorova-
ně i nepozorovaně žijí. Třeba v parcích, u potoka, 
na poli, na zastávce, na vaší zahradě nebo v polš-
táři blízko vaší hlavy. Kdekoliv. Jsou hodní, škodo-
libí, pomocníčci nebo šotci? Fantazii se meze ne-
kladou, naopak je vítaná. Díla šikovných malých 
umělců a  badatelů v  oblasti lokální záhadologie 
vystavíme v  místní knihovně. Malujte, kreslete, 
stříhejte, lepte… Jak je libo.

Devět vylosovaných šťastlivců získá krásné 
knižní ceny. Odevzdané práce budou k vidění na 
výstavě v knihovně a na webových stránkách.

Bližší podrobnosti ke stezkám i výtvarné soutěži najdete 
vyvěšeny na otnických nástěnkách a v otnické knihovně.
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věřte mi, folklórní škola to byla koneckonců pro 
všechny. někteří nastoupili do jejího prvního 
ročníku, jiní do druhého, někdo snad i do třetího. 
Ale někteří vstupovali do ročníků ještě vyšších. 
Stále je co se učit, co dolaďovat, co zlepšovat. 

Letos se podařilo ze všech pravidelně docházejících 
členů seskládat osm párů s třemi doprovodnými sklep-
níky. A v tomto seskupení, málokdy celistvém, jsme se 
scházívali od půli dubna. Třebaže se nás plný počet se-

Aloiské hody 2023

Dvoudenní veselí
Po roce zas, 

nastal nám čas. 
Po roce znovu,  
byli jsme spolu.

Čas však plynul jako voda, 
ne vždy panovala shoda. 

Znenadání to tu bylo, 
všechny strasti z cesty smylo.

Dvoudenní veselice, jež nemá obdob, 
krášlená na tucty rozmanitých ozdob. 

Dvoudenní ráj, oproštění od světa, 
věřte mi, neb nejsem žádný popleta.

Dva dny tance, smíchu, zpěvu, 
se neobejdou bez hněvu. 

Dva dny plné radosti, oslav, úcty, 
prožity plnými doušky, plnými ústy.

Víno teklo proudem, 
a pivo jakbysmet, 

mnozí nad svým soudem, 
ráno proklínali svět.

Více však než ten vinný nápoj, 
více než pěnivý chmelový mok, 

těší nás ten citový náboj, 
hřeje nás u srdce hromadný lok.

Lok, jenž všichni rádi spolu jsme vypili, 
jímž jsme v minulost své působení vryli. 

Lok, jímž jsme se s radostí zavázali spolu, 
že projdeme hromadně tu folklórní školu.

šel zřídkakdy, nenechali jsme se tím rozptýlit. Trénovali 
a cvičili jsme i v menším počtu s vervou a co nejlépe. 
Starší, zkušenější a ostřílenější jedinci předávali své zku-
šenosti, dovednosti a vědomosti začátečníkům, přičemž 
se ve svých doposud naučených sami zdokonalovali. Zá-
klady polky i valčíku, složitější otočky a vrtěná, hlasitý 
zpěv, to všechno si časem sedlo. A k tomu všemu jsme 
stihli připravit i nemálo mašliček na taneční sóla, upev-
nit a rozvinout mnohá přátelství. Dvakrát nám pomohla 
i milá a povzbudivá návštěva stárkovské chasy z Kobe-
řic. Místy to skřípalo, občas se nevyvíjel nácvik dle před-
stav. Přesto jsme se v posledním týdnu před začátkem 
hodů přiměli k táhnutí za jeden provaz.

V jeho průběhu jsme všichni nejvíce zabrali, dopilo-
vali a vyšperkovali poslední maličkosti: zajeli ve vybrané 
skupince pro víno do Vracova, pečlivě vybrali ty nejštíh-
lejší a  nejkrásnější máje. Ovšem s  velkorysou pomocí 
zaměstnanců obce, bez jejichž ochoty, času a strojů by-
chom jen stěží dopravili ty dva jehličnany k nám do vís-
ky. Společně jsme se postarali o jejich vztyčení, tentokrát 
i  s  menším publikem. Pečlivě a  pestře jsme nazdobili 
nejen park před školou, ale i cedule naší dědiny ze všech 
stran. Nachystali jsme posezení pro naše velevážené hos-
ty a podporovatele, s pomocí dovozce jsme postavili pó-
dium pro kapely. Zaháknutí za traktorem jsme rozvozili 
ručně zhotovené májky stárkám před obydlí. U toho se, 
jak se sluší a patří, nemálo najedli a napili. Při tom všem 
však neopomenuli jsme neustále trénovat zpěv a tanec, 
zároveň máje zdárně přes noc hlídat…a v sobotu ráno 
jsme se pak směle a vesele v krojích sešli ke zvaní obča-
nů na večerní zábavu. Celá ves byla zdárně pozvána na 
obě naše večerní zábavy. Již během zvaní byly naše (kéž 
by bezedné) žaludky zaplněny všemi možnými rozličný-
mi pochutinami, dobrůtkami, laskominami a také zality 
těmi nejvybranějšími domácky vypálenými lihovinami, 
a to nás ještě čekal večer!

Odpoledne začalo lehce poprchávat. Naše stárky tak 
musely i s pomocí svých rodičů a rodičů stárků vyrazit 
alespoň zlehka některé nachystané ozdoby poupravit do 
úhlednější podoby. Jakmile tak bylo učiněno, k našemu 
velkému štěstí déšť ustal. Večer, půlhodiny poté, co zvo-
ny našeho kostela odbily osmou hodinu večerní, mohli 
jsme se konečně po třech měsících důkladných příprav 
vydat vstříc tomu jedinečnému dvoudennímu veselí. 
Mohli jsme konečně ukázat, na co jsme se tak pilně při-
pravovali. Inu, odešli jsme si v prostých košilích a šatech 
nástup do rytmů nám známé písně, kterou nám v sobotu 
zahrála s chutí a radostí kapela Impuls z Blučiny. Zatan-
covali jsme si spolu v párech, vzájemně se svými rodiči, 
zazpívali si v kolečku okolo naší vznešené máje a oddali 
se poté plně tomu probíhajícímu folklórnímu skvostu. 
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Tancovali jsme. Zpívali jsme. Pili a jedli. Zkrátka a dob-
ře, hodovali jsme. Sklepníci odnášeli lahve, čepovali, při-
nášeli lahve. Hasiči u obsluhy se též pomalu nezastavili. 
Do toho jsme stihli uspořádat mašličkové sólo, při němž 
některé páry vybíraly zlaté dukáty do našeho společného 
měšce a jiné zaváděly tanečníky na parket, aby se hem-
žil všemi, aby se v jeho prostorách nedalo hnout. To vše 
a mnohem více jsme stihli, a přece toho bylo málo. Přece 
by toho člověk chtěl stihnout více, ale ještě tu byl zítřek.

Děvčata si musela přivstat, aby na sebe stihla zavčas 
navléknout pestré a bohaté kyjovské kroje. Zato chalani 
si mohli trošku přispat. Kroj na sobě měli hej rup a tu 
byli rázem na faře. Zde, v přenádherné a kouzelné za-
hradě, byly zvěčněny páry, naše tehdejší nálady, náš celý 
sbor, velmi dovedným fotografem z  vedlejší vsi, v  níž 
tvrz se na kopci tyčí. Poté, v ukrutné výhni, přesunuli 
jsme se svižně do chladné síně našeho kostela, jenž nám 
zabimbal na rozloučenou po našem požehnání, jehož 
obsahem byl boží proslov farářův a starostův. 

Před kostelem jsme zatancovali první stárkovské sólo 
dne na libozvučné tóniny dechové kapely Ištvánci a vy-
dali se průvodem v párech za sebou na dlouhou cestu 
vesnicí. Obráželi jsme úplně všechny domy stárek za 
doprovodu užaslých a  vážených obdivovatelů, cpali se 
všemi možnými rozličnými dobrotami, zvučně juchali, 
zpívali a sladěně pochodovali do taktu hudby vydávané 
žesťovými nástroji kapely ze Šardic. Ještě chvíli předtím 
jsme však předvedli našim příznivcům na náměstí před 

radnicí vrtěnou a zatancovali si v kole s manžely staros-
tovic. A i když slunce pražilo, pálilo a žhnulo, nevzdáva-
li jsme se a putovali dál. Zakončení na společné večeři 
v restauraci U Marků na řízku s bramborovým salátem 
bylo velmi příjemné. Po spořádání tohoto lahodného 
chodu měli jsme na pár hodin volno. 

Všichni v  krojích, ve stejný čas a  na stejném místě 
jsme opět našim příznivcům ukázali, co jsme pečlivě 
nacvičili. Tanec a zpěv nechyběly, nenahraditelná a ne-
docenitelná výpomoc hasičů též, stejně jako sklepníků. 
Sólo opět proběhlo, tentokrát s rozmarýnky. Hostů bylo 
v neděli sice méně než v sobotu, přesto dostatek na to, 
aby to po půlnoci mohlo tradičně vyvrcholit a  skončit 
vynášením. Byli jsme vyneseni, div pod námi stoly ne-
praskly tou vervou a neskonalou energií.

A i když by si člověk řekl, že tím to zkrátka hasne, tím 
to končí, nebylo tomu tak. Kapela sice po třetí hodině 
ranní přestala hrát, my byli na place důstojně až do doby 
dovolené ředitelem školy, abychom nepohoršovali žáky 
základní školy. Bavili jsme se, tancovali a zpívali dál, až 
to všechno nakonec vítr odvál. Co však vítr nikdy ne-
odvane, je ta nezapomenutelná citová stopa, kterou to, 
věřím, ve všech účinkujících zanechalo. Citová stopa 
obsahující takovou nezaměnitelnou a  nenahraditelnou 
různorodou směsici pocitů, dojmů a vjemů, kterou po-
ciťujeme jen my – stárci z Otnic…

Adam Sekanina



č t v r t l e t n í k  o b e c n í h o  ú ř a d u  v  o t n i c í c h30
Al

oi
sk

é h
od

y

Aby se lidé, kteří nás přijdou 
navštívit, pouze nebavili mezi se-
bou s  podkresem hodové muziky 
z  rambajsbedny, objednali jsme, ač 
ne zavčasu, ale přece, Starobřeclav-
skou cimbálovou muziku. A přes-
tože kapela brnkala na cimbál, šud-
lila na housle a na basu stejná jako 
rok minulý, nečinila tak alespoň na 
stejném místě. Letošní ročník byl 
uspořádán v areálu u parku před zá-
kladní školou, stejně jako samotné 
velkolepé hody. Hasiči však tento-
krát neskákali za pulty a nečepovali 
žíznivým zákazníkům pití, ani jim 
nepřipravovali žádné pochutiny 
k zakousnutí. Hasiči nám tentokrát 
pouze zapůjčili své příslušenství 
a  vybavení, které jsme využili a  za 
nímž jsme se o  naše hosty starali 
my sami. Spolu s  jedním mladým 
pomocníkem od hasičů jsme se bě-

Kácení Máje

hem večera všichni prostřídali pod 
stánkem, na vstupech, u  udírny, 
z níž do ovzduší vály omamné vůně 
cigár, jež se mísily se sladkým odé-
rem trubiček a koláčků od milé paní 
ze sboru dobrovolných hasičů.

Mája šla dolů za asistence zkuše-
ných jedinců vcelku svižně a  klid-
ně, a  především bezpečně. Udělala 
okolo šesté hodiny žuch, bum, bác, 
a bylo vystaráno. Poté už stačilo po-
čkat jen chvíli a dorazili muzikanti. 
Začali ze svých nástrojů vypuzovat 
lahodné tóny, na něž si zatancovali, 
zazpívali, zaverbovali nejen účastní-
ci mladí, ale i starší. A to, světe div 
se, až do pozdních nočních hodin!

Žízeň byla veliká, pod stánkem 
jsme se skoro nezastavili, a  hlad 
jakbysmet, jenže cigár nebyl neome-
zený počet. Jakmile se tedy všechny 
vyprodaly, zbyly pouze trubičky, 

Tak už to máte, že když se jednou mája postaví, musí nastat i  její pokácení, její skon. Ten jsme se my 
rozhodli po schůzce v místní restauraci uspořádati 8. června tohoto roku, a to i když se v tento termín 
nemohli dostavit všichni z naší tlupy. už se totiž dovolenkovalo, už se výletovalo. Sešel se nás však i tak 
dostatečný počet na to, abychom obstarali vše potřebné a nutné.

a na ty již po západu slunce a výsvitu 
měsíce přílišnou chuť nikdo neměl. 
Podstatnější nežli jídlo a  hlad bylo 
však dle mého mínění v onu chví-
li to zázračné a  nezapomenutelné 
okolí, které přímo bujelo naprostou 
kulturní bohatostí, lidskou náklon-
ností a občanskou sdružeností, díky 
nimž bylo vskutku veliké potěšení 
upírat zraky na to, jak se všichni ve-
sele a vřele baví, jak celá vesnice žije, 
jak dýchá a  svým dechem udržuje 
kulturu a folklór v naší obci. 

Úklid následujícího dne nám za-
bral déle nežli pokácení máje vče-
rejšího večera, ale zato byl poslední 
příležitostí, při níž se valná část naší 
skupiny sešla. Nebojte se však, schá-
zet se budeme i  nadále v  příštím 
roce a třeba i v hojnějším počtu.

Adam Sekanina
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Již se stává tradicí našeho sportovního areálu, že 
jednoho letního dne se zde pořádá kulturně-gastro-
nomická akce Gulášfest. letos jsme akci přesunuli 
ze zářijového termínu na červnový, což se ukázalo 
jako výborný nápad. 

Roli hlavního pořadatele se zhostil Laďa Zedníček, 
který kolem sebe vytvořil perfektní pořadatelský tým. 

Počasí tentokrát přálo na výbornou, a  soutěžící se 
tak zapotili nejen z přípravy svých soutěžních gulášů, 
ale i ze spalujícího slunce.

Pro návštěvníky jsme připravili dva velkokapacitní 
stany, široký sortiment piv, alkoholických i  nealko-
holických koktejlů a  komu by snad guláše nestačily, 
pořadatelé připravili dobroty z udírny. K dobré nála-
dě zajistil hudbu Luďa Levák. A že nálada byla dob-
rá, svědčí počet návštěvníků, kterých letos do areálu 
zavítalo opravdu hodně. Soutěže ve vaření gulášů se 
zúčastnilo deset soutěžních mužstev. Někteří již ostří-
lení matadoři s cílem obhájit loňské pódiové umístění, 
ale i úplní nováčci s  jasným cílem „zatopit“ loňským 
vítězům a ukázat jim, jak se ten správný guláš vaří. Že 
se to některým náramně povedlo, dokazuje celkové 
umístění, kdy jednu z kategorií vyhrál právě nováček.

Soutěžící bojovali o umístění ve dvou kategoriích – 
odborné poroty a divácké veřejnosti. Odborná porota 

ve složení Stanislav Marek, Pavel Mezuláník a  Pavel 
Václavek se letos výrazně zapotila, protože všem sou-
těžícím se guláš povedl a  rozdíly mezi jednotlivými 
vzorky byly menší než v  loňském roce. Rozdíly byly 
opravdu minimální a často rozhodovaly jen minuty při 
přípravě a vaření v kotli. I přes snahu každého soutěž-
ního týmu vyhrát první cenu může být vítěz jen jeden 
tým. Odborná komise vybrala za vítěze tým MARŠ ve 
složení Matoušek Dušan, Rafaj Evžen a  Špunar Ma- 
rian. Vítězství o to cennější, protože tento tým se sou-
těže účastnil poprvé. Na druhém místě se umístil tým 
Přátelé přírody ve složení Zbyněk Daňhel, Antonín Še-
beček a Michal Kašpařík, třetí místo získal tým Patýni 
ve složení Evžen Spáčil a Roman Spáčil. 

V kategorii divácké veřejnosti se stal vítězem tým 
Youtuberů, druhým místem byl oceněn tým Latec 
a  třetí nejchutnější guláš dle diváků ukuchtil tým 
MARŠ. 

Všem soutěžícím patří vřelý dík za účast v soutěži 
a vítězům gratulace k umístění a přání mnoho úspě-
chů v dalším ročníku i v případné obhajobě pódiového 
umístění.

Atmosféra na letošních guláších byla skvělá ke spo-
kojenosti diváků, návštěvníků i soutěžících. Poděková-
ní patří pořadatelům a Obecnímu úřadu v Otnicích za 
podporu této společenské akce. 

Martin Heřmanský

Gulášfest 2023
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v letošním roce oslavil náš sbor 140. výročí od zalo-
žení Sboru dobrovolných hasičů v otnicích. velko-
lepé oslavy jsme naplánovali na sobotu 15. července.

První hosté se začali sjíždět již kolem desáté hodi-
ny k hasičské zbrojnici, kde je přivítala dechová mu-
zika Mistříňanka, která nás doprovázela celým dopo-
lednem. 

Po přijetí všech pozvaných hostů jsme průvodem 
přešli na místní hřbitov, kde jsme uctili památku ze-
snulých hasičů a položili věnec. Poté jsme průvodem 
za doprovodu hasičských vozidel přešli do dělnického 
domu na oběd.

Ve 13:30 začala slavnostní valná hromada kona-
ná u příležitosti našich oslav, kde jsme si připomně-
li počátky a  historii našeho sboru, kterou přednesl 
Radek Mezuláník. Svátečním odpolednem nás do-
provázela kapela Mistříňanka a  Otničtí blonďáci, 
kteří zazpívali hymnu Otnických hasičů. Na plátno 
byly promítány fotografie od počátku našeho sbo-
ru až po současnost. Na úplný závěr valné hromady 

byly členům našeho sboru předány věrnostní stužky  
a medaile.

Posledním bodem našich oslav byl program pro 
veřejnost a  naše spoluobčany před základní školou. 
Chtěli jsme všem přiblížit práci hasičů a ukázat tech-
niku jak historickou, tak i  tu nejmodernější, kterou 
jen tak neuvidí. Za perfektně zvládnutého komen-
tovaného doprovodu našeho velitele jednotky Rosti  
Ingra, který celý program moderoval, se lidé při všech 
ukázkách dozvěděli, jak se co dělá a jaké prostředky 
se při různých zásazích používají. Lidé zde mohli 
vidět záchranné práce při dopravní nehodě, histo-
rickou parní a benzinovou stříkačku při zásahu, jak 
se má správně hasit hořící olej, hasící systém Kobra 
a obrněnou cisternu Triton v akci, která k nám přijela 
až z Hlučína. Pro nejmenší byla přichystána obří na-
fukovací skluzavka, stánek Soptík, kde si děti mohly 

Program těchto oslav jsme nechtěli podcenit a sna-
žili jsme se ho naplánovat do nejmenšího detailu.

rozdělen byl do pěti bodů:
10:30 Příjezd pozvaných hostů
11:30 Uctění památky zesnulých hasičů na místním 

hřbitově a průvod k dělnickému domu
12:00 Oběd v dělnickém domě
13:30 Slavnostní valná hromada ke 140. výročí 

SDH Otnice
16:00 Program pro veřejnost před základní 

školou (Hasičské ukázky, hasičská 
technika, program pro děti)
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ověřit své znalosti a na závěr nemohla chybět dětmi 
milovaná a rodiči nenáviděná hasící pěna. Každé dít-
ko si od nás odneslo malý upomínkový dáreček. Pro 
pozvané hosty a návštěvníky bylo připraveno bohaté 
občerstvení. 

Oslavy jsme zakončili v  pozdních večerních ho-
dinách s  pocitem velké úlevy, ale zároveň krásného 
pocitu připomenutí, proč hasiči v  naší vlastně obci  
jsou.

chceme tímto poděkovat  
dobrovolným i profesionálním hasičům:
SDH Milešovice, SDH Lovčičky, SDH Bošovice,  
SDH Hostěrádky-Rešov, SDH Újezd u Brna, SDH So-
kolnice, SDH Slavkov u  Brna, SDH Drnovice, SDH 
Krumvíř, SDH Bedřichovice, SDH Uherský Brod, 
HZS Slavkov u  Brna, HZS Vyškov, ŠVZ HZS Brno, 

HZS Hlučín a ZZS JMK za to, že přijali naše pozvání 
a přijeli s námi toto významné výročí oslavit.

Děkujeme také všem, kteříse na oslavách podíleli:
Foto: Lukáš Novotný
Dron video: Marek Provaz a Miroslav Macháček
Veterán bus Kříž Telnice
Mojmír a Mojmír Grumlovi
Obsluze baru a kuchyně

Velké poděkování patří Obecnímu úřadu Otnice, 
obecnímu zastupitelstvu a  obecním zaměstnancům, 
že nám pomohli a umožnili tyto oslavy uskutečnit.

A samozřejmě vám všem, kteří jste za námi přišli.
Doufáme, že jste si to užili stejně jako my a těšíme 

se na vás na nějaké příští akci.
Vaši HASIČI
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Od 14 hodin začínal dětský program. Každý účast-
ník dostal papírovou kartičku a  čekala ho procházka 
okolím rybníka V Poltni, na které musel nasbírat deset 
razítek za deset splněných úkolů. Sluníčko nás nešetři-
lo ani při stoupání do kopce k Větřákům a kdo měl na 
cestě žízeň, nepohrdl zastavením u  studánky. Děti si 
všechny disciplíny užívaly. Ať už se strefovaly balónky 
do divočáka, poznávaly stopy zvěře, třídily odpad, ane-
bo určovaly, co kolem nás je jedlé, či jedovaté. (Mnozí 
myslivci by, díky své laskavosti a pedagogickému umu, 
mohli vést přírodovědné kroužky pro děti.)

A protože příroda si vždycky nakonec bude dělat, 
co chce, malí soutěžící, kteří nevyrazili na trať mezi 
prvními, si užili na závěr i malé dobrodružství. Jak už 
to za horkých letních dnů bývá, přihnala se průtrž. Na 
některých stanovištích to připomínalo pohádku o zví-
řátkách pod hříbkem. Nevěřili byste, kolik dětí se vejde 
pod jeden deštník. Kopec zpátky k rybníku připomí-
nal blátivou klouzačku. Ale nakonec byl každý malý 
dobrodruh spokojený, když si za vyplněnou kartičku 
vyzvedl odměnu dle svého výběru: párek v  rohlíku 
a malinovku. Škoda jen, že promoklým rodičům zača-
la být zima, a ze strachu o zdraví svých potomků po-
spíchali domů. Ale i tak to bylo krásné odpoledne, za 
jehož přípravu děkuji všem organizátorům z  řad MS 
Hubert Otnice, sponzorům, Tomáši Brtníkovi a hlav-
ně Šárce Fialové.

 Hana Dufková

uprostřed prázdnin byla sobota 29. července věnována myslivosti. Dopoledne se konaly zkoušky speciální 
vodní práce ohařů, které pořádal okresní myslivecký spolek vyškov ve spolupráci s mysliveckým sdruže-
ním Hubert otnice. odpoledne už bylo zcela pod taktovkou místních myslivců za vydatné pomoci příz-
nivců a rodinných příslušníků.
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Pohodový večer s country skupinou
Na večer myslivci pozvali brněnskou country skupinu STANDABAND, jejíž zpěvák, kytarista i „místokapelník“  
v  jednom, Milan Smutný, bydlí v  Otnicích. Muzikanti zahráli oblíbené písničky – od Tuláckého rána přes 
Mexiko až po Batalion. U rybníka V Poltni vytvořili velmi příjemnou atmosféru. Zazpívali jsme si, zatancovali 
a pobavili se s přáteli. Myslivci měli připravené výborné občerstvení, včetně dvou kančích gulášů. Jeden vařili 
Evža a Roman Spáčilovi a druhý Pavel Boček. Oba dva byly prý skvělé. Asi ano, protože se po nich jen zaprášilo. 
Však i dobroty z udírny byly také vynikající. Pivo, víno i nealko. Všeho bylo dost. Děkujeme, že jsme mohli 
prožít příjemný červencový večer v přírodě, pobýt s milými lidmi. Místní i přespolní, myslivci i „nemyslivci“, 
všichni jsme si country večer užili.  Spokojení návštěvníci
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Hostinská činnost má v naší obci již dlouholetou  
tradici. Historicky největší a  nejdéle fungující 
je hostinec  na návsi v  popisném čísle 12, nynější  
restaurace u marků. Je zde již od 17. století. I on 
psal důležitou roli v životě dnešní obce. 

Jednou z tradic bylo i pořádání hudebních večerů, 
na které bychom rádi navázali. V tomto roce jsme již 
uskutečnili tři hudební večery. Ve dvou nás prováze-
lo Duo Drápalanka z Viničných Šumic. Harmonikář 
Vojtěch Drápal vyučuje v hudební škole v prostorách 
místní základní školy.

Otničtí zahrádkáři již několik 
let organizují sezónní páteční 
zahrádkářské trhy, na kterých 
můžeme koupit zeleninu, ovo-
ce a další produkty. Letos se trhy 
uskutečnily osmkrát. Mezi tradič-
ní pěstitele patří Jarmila Luskačo-
vá z  Dambořic, Katka Brtníková 
z Lovčiček a někdy se k nim při-
dají i  další místní prodejci. Ná-
kupem lokálních potravin přímo 
podporujeme ekonomiku našeho 
regionu, místní pěstitele a  tím 
i rozvoj místa, ve kterém žijeme.

Zpívání pod lípou – hudební večery v hospůdce

Poslední hudební letní večer nazvaný „Zpívání pod 
lípou“ se uskutečnil v sobotu 5. srpna a měl se konat 
venku pod lípou na zahrádce pohostinství. Bohužel 
nám nepřálo počasí a akce proběhla v sále restaurace, 
ale i tak si ji návštěvníci i hudebníci užili a zpívalo se 
i dlouho po půlnoci. Hosté mohli ochutnat jak dobré 
jídlo, tak i  výborné vínečko, které podtrhlo příjem-
nou atmosféru večera.

„Zpívání pod lípou“ probíhalo již za první repub-
liky v místní hospůdce a na tuto tradici bychom rádi 
navázali jak zimním, tak i letním večerem každoroč-
ně. Věříme, že nás v této tradici podpoříte a přijdete 
si rádi s námi zazpívat.

Lucie Lengsfeldová

Prodej lokálních produktů na trzích v Otnicích
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Otničtí zahrádkáři

Otničtí zahrádkáři každoročně organizují zájezd pro 
svoje členy na zajímavá místa naší krásné vlasti. Ten-
tokrát si vybrali nejslunečnější místo v České republi-
ce, královské město Znojmo. I když v sobotu 19. srp-
na, kdy se zájezd konal, lákalo počasí spíš k vodě než 
do rozpálených ulic města, téměř naplněný autobus 
vyjel směr Znojmo. Role průvodkyně se tentokrát 
ujala Hanka Skleničková, která dlouhé roky provázela 
návštěvníky památkami Znojma. 

Prohlídku města jsme zahájili v  jedné z  nejvzác-
nějších románských památek na území našeho stá-
tu – v Rotundě svaté Kateřiny, která je vnímána jako 
mimořádná památka celoevropské kulturní historie. 
Do rotundy je návštěvníkům povolený vstup jen při 
optimální vlhkosti. Měli jsme štěstí, že jsme mohli 
nahlédnout dovnitř. Byť na malou chvilku. Někteří 
z nás však byli rozčarovaní z velmi špatného stavu vý-
malby v rotundě. I když není se co divit. V minulých 
stoletích tato památka sloužila jako skladiště dřeva, 
piva, nebo dokonce jako chlév pro prasata.

O to víc jsme se z hradeb pokochali romantickým 
výhledem na protékající řeku Dyji, na zeleň blízkého 
národního parku Podyjí i na historickou část města. 
Další zastávkou byla návštěva muzea, které je umístě-
no v prostorách bývalého minoritského kláštera. Po 
úvodním seznámení s  historií kláštera jsme si pro-
hlédli jednotlivé expozice, které byly velmi zajímavé. 
Od archeologické, přes přírodovědnou až po umě-
leckou. Každý si přišel na své, podle svého zájmu.  

Zahrádkáři navštívili město založené Přemyslem Otakarem I. 

barokní kazatelna v podobě zeměkoule. Poté už nás 
čekala komentovaná prohlídka Znojemského měst-
ského pivovaru, který se nachází v historickém areálu 
znojemského hradu. Dvě skupiny milovníků lahod-
ného moku nahlédly do tajemství jeho výroby. 

Znojmo je krásné město s velkým množstvím pa-
mátek, kaváren, vináren i parků. Měli jsme příležitost 
ochutnat od každého něco. Jestliže máte zájem dozvě-
dět se o historických památkách ve Znojmě víc, mů-
žete si v naší knihovně vyzvednout informační ma-
teriály. Nebo si naplánovat výlet do tohoto krásného 
místa na jižní Moravě.

Jitka Bublová, za otnické zahrádkáře

V  muzeu se nám moc líbilo, a  kdyby nás nečekal 
oběd, tak bychom tam možná byli ještě dnes. Společ-
ný oběd jsme měli v Restauraci U Karla na Mikuláš-
ském náměstí. 

Odpoledne jsme navštívili víc než 800 let starý kos-
tel svatého Mikuláše, ve kterém je velkou zvláštností 
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Znáte mého bratránka Jakuba 
Hložka? Dovolte mi zde o něm na-
psat pár slov a seznámit vás s jeho, 
dle mého názoru, obdivuhodnými 
úspěchy. Kuba je olympijský boxer 
boxující v  reprezentaci České re-
publiky a  má již pět let zkušeností 
s boxem. Boxuje v klubu Muay Thai 
Brno, kde pod vedením zkušeného 
trenéra a  ukrajinského šampiona 
v klasickém boxu Saše Bohuna zdo-
konaluje své boxerské dovednosti. 

Patří mezi smluvní sportovce 
olympijského týmu OLYMP Cen-
trum sportu Ministerstva vnitra, 
jehož úkolem je zajištění přípravy 
ke státní sportovní reprezentaci. 
Mimo odborné trenérské vedení 
a domlouvání zápasů zajišťuje spor-
tovcům i  materiální zabezpečení, 
lékařský dohled a studium.

Na svém kontu má dvě bronzo-
vé medaile z Mistrovství České re-
publiky a nespočet dalších, neméně 
důležitých, pohárů, medailí a diplo-
mů. Za sebou má 37 zápasů, z nichž 
26 vyhrál. Ocenění obdržel také 
za účast na různých galavečerech  
boxu a  bojových sportů. Aktuál-
ně má možnost boxovat v  nejvyšší 
boxerské soutěži Extraliga České 
republiky.

Jeho posledním zápasem bylo 
boxerské utkání „Memoriál Vil-
dy Jakše“ 26. 8. 2023 v  Bratčicích. 
Tato akce byla, jak název napoví-

Naděje českého olympijského boxu

peře porazil na body. Dalším jeho 
zahraničním zápasem bylo třídenní 
boxerské utkání v Itálii. Soupeře do-
kázal porazit ve všech zápasech.

V  říjnu 2023 bude boxovat  
v Ostravě na Mistrovství České re-
publiky, kde bude probíhat tříden-
ní turnaj „Pěsti v  Ostravě“  (19. až 
21.  10.  2023) a  poslední den bude 
finále, které bude vysílané živě v te-
levizi. Akci bude provázet hlavní 
představitel kultovního filmu Pěsti 
ve tmě Marek Vašut. Kuba zde bude 
boxovat, a jestliže získá medaili, bu- 
de nominován na Mistrovství Evro-
py. Přejme mu hodně štěstí a sil!

Myslím, že nemluvím pouze 
za sebe, ale také za rodinu, přátele 
a  známé, když Kubovi pogratuluji 
k  dosavadním úspěchům a  budu 
držet palce na jeho cestě.

Otnice mají v  budoucnu naději 
k  dalším zdarům nových mladých 
sportovců.

Kubovy úspěchy můžete sledo-
vat na jeho instagramovém profilu  
@jakub hlozek, kde průběžně zve-
řejňuje svoji cestu.

Andrea Tichá

dá, uspořádána na počest českého 
boxera, několikanásobného mistra 
Československa, vicemistra světa, 
Viléma Jakše. Kuba si z  tohoto zá-
pasu odvezl výhru a ocenění za nej-
lepšího boxera.

Svou pílí a  vytrvalostí si vždy 
obhájil první místa a mimo jiné se 
probojoval k úspěchu také v zahra-
ničí. 5. 8. 2023 odjel na turnaj do 
Izraele, kde reprezentoval Českou 
republiku spolu s  dalšími českými 
boxery. Zařazen byl do 67 kg váho-
vé kategorie. Utkání vyhrál a  sou-
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Sportovní okénko

T-mobile olympijský běh je nej- 
větší běžeckou událostí v  čes-
ké republice, kdy ve stejný den 
a čas vybíhají tisíce běžců. Tou-
to akcí si připomínáme mezi-
národní olympijský den a  zá-
roveň každý běžec svou účastí 
pomáhá české olympijské na-
daci na podporu sportování 
dětí s  nedostatkem finančních  
prostředků.

Letos se běh konal ve středu 
21. června se zázemím již tradič-
ně v  areálu KOMEC v  Brně. Tra-
sa běhu vedla příjemným okolím 
podél řeky Svratky na asfaltových 
trasách i  polních cestách. Hlavní 
závody pro dospělé mají délku pět 
nebo deset kilometrů, ale na své 
si přijdou i děti na trasách v délce 
100, 500 nebo 800 metrů v různých 
kategoriích dle věku.

Tento ročník byl jedinečný díky 
počasí. Téměř celé odpoledne bylo 

T-Mobile Olympijský běh 2023

úmorné vedro a těsně před hlavní-
mi závody se obloha zatáhla a start 
odsunula silná bouřka, která láma-
la větve stromů. Žel v Brně zničila 
i časomíru, ale většina běžců to ne-
vzdala a postavila se na start.

Z Otnic a Šaratic vyběhla rodina 
Jirků (Adam, Dominik, Markéta), 
rodina Kubátova (Richard, David, 

Radka), Dušan Matoušek, Zdeněk 
Rafaj, Petra a Vojta Jedličkovi.

T-Mobile Olympijský běh nemá 
za cíl jen sportovní výkon, ale i po-
souvání vlastních hranic a chce při-
lákat běžce, kteří ve stejný okamžik 
sdílí olympijské myšlenky a  hod-
noty.

Radka Kubátová
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Sobota 4. listopadu 2023 

Setkání muzikantů  

s martinou zavadilovou

Dělnický dům

Sobota 11. listopadu 2023

uzamykání pramene 

Lampionový průvod

pátek 17. listopadu 2023

ukázka řemeSel a ručních prací 

Dělnický dům 

Středa 29. listopadu 2023

Otnická vlOčka

Místní knihovna

neděle 3. prosince 2023 

vánOční kOncert – vacenOvjáci 

Dělnický dům

Úterý 5. prosince 2023 

mikulášSká beSídka prO děti 

Dělnický dům

Sobota 9. prosince 2023 

zpívání u vánOčníhO StrOmu 

U radnice

neděle 24. prosince 2023 

trOubení trubačů

Úterý 26. prosince 

Setkání na štěpána

Rybník V Poltni

kinOkavárna Otnice

pátek 27. října 2023 
němá tajemStví

Krimi / Drama / Psychologický / Romantický
Česko, 2023, 107 min. 

nevhodný mládeži do 12 let

neděle 29. října 2023
Super mariO brOS. ve Filmu

Animovaný / Akční / Dobrodružný
USA / Japonsko, 2023, 92 min. 

pátek 10. listopadu 2023 
můŽem i S muŽem

Komedie
Česko, 2023, 83 min. 

nepřístupné pro děti do 15 let

neděle 12. listopadu 2023
ceSta dO tvOjzemí

Animovaný
Slovensko / Česko / Belgie, 2022, 86 min. 

pátek 8. prosince 2023 
bOd ObnOvy 

Sci-Fi / Krimi / Drama / Thriller
Česko / Slovensko / Polsko / Srbsko, 2023, 116 min. 

nevhodný mládeži do 12 let

neděle 10. prosince 2023 
krakenteena ruby

Animovaný / Dobrodružný / Komedie /  
 Rodinný / Fantasy

USA, 2023, 90 min. 

pátek 15. prosince 2023 
ÚSvit

Drama / Krimi
Česko / Slovensko, 2023, 117 min. 

nevhodný mládeži do 12 let

neděle 17. prosince 2023
WebSterOvi ve Filmu

Animovaný / Rodinný
Česko / Slovensko, 2022, 65 min. 

P o z v á n k y

Vaše příspěvky do dalšího čísla zpravodaje  
zasílejte na e-mail: otnicky.zpravodaj@seznam.cz

Uzávěrka příštího čísla: 1. prosince 2023

Registrováno Ministerstvem kultury ČR 
pod registračním číslem MK ČR E 13052 

Vydává obec Otnice čtvrtletně.



ZPRAVODAJ NA CESTÁCH ALOISKÉ HODY

Rakousko

Soul

Praha KarlovyVary

Pozdrav z amerického Las Vegas,  
kde proběhla i naše svatba zasílají 

novomanželé Holoubkovi
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